
A lenini október

Vállalták,
teljesítették

KSszöntjük az éves tervüket 
október 31-ig teljesített vájvé- 
gi szocialista brigádokat.
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A vszb megtárgyalta

Napirenden a vállalati
Jogsegélyszolgálat
tevékenysége
Tájékoztató a tömegsport helyzetérőlint ismeretes, vállalatunknál 1975. január 2- érvényben levő társadéval kezdte meg működését a szakszervezeti lombiztosítási jogszabá- jogsegélyszolgálat, először kísérleti, majd egy lyokkal kapcsolatos észre- év után a Minisztertanács határozata alapján állandó vételeinket, véleményünketjelleggel. Az elmúlt öt évben végzett tevékenységükről el kell juttatnunk _ a jog- dr. Kóbor Béla. a jogsegélyszolgálat vezetője számolt szabályok megalkotóihoz és be a testületnek. Az írásos előterjesztésből kitűnt, tovább kell javítani a kap- hogy dolgozóink bizalommal fordulnak hozzájuk, hi- csolatot a megyei és a vá- szen alig több mint 10 év alatt 8122 esetben vették rosi tanács illetékes osztá- igénybe szolgáltatásaikat. Az évről évre növekvő ügy- lyaival, azok tisztségviselőiforgalom kielégítésére 1982-től egy főállású jogügyi elő- vei.adóval és egy részmunkaidőben foglalkoztatott nyug- A testület a vállalati jogdíjas bíróval bővült az apparátusuk. segélyszolgálat tevékenységével foglalkozó beszámo-Országos szinten sok kri- kára egyebek között arról lóLe*gv^anHSngRndócs<FH» tika éri a jogsegélyszolgá- szólt, hogy az eddigieknél . Ezt k?Yat°ea motort' latok tevékenységét, mivel is nagyobb súlyt kell fék- ,e’ a Ydllalatl .t°.megsp?^, az ossz ügyfélforgalmon be- tetni a balesetet szenvedett ?,*??,ttságyezetoj®, lül igen alacsony a mun- dolgozóink hozzátartozóit taJekoztatot Kimondta, kaügyi, társadalombiztosí- segítő tevékenységre. Elébe hogy az eves sporttevekeny- tási ügyek száma. Ez nem kell menni a dolgoknak, ?ég’ a, Yer.s,enynaí>^ai:'1 mondható el vállalatunk ugyanis az említettek több- teriY?1zesénonc’7 jogsegélyszolgálatáról, hi- sége gyakran nincs tisztá- a „„ SZ allajlLf;a’szén az esetek több mint ban jogaival, lehetőségei- lasat> ,hogy a rea^„c negyven százalékában ilyen vei, így gyakran elkésve,ügyek orvoslásán tevékeny- az elévülés után kell fog- életmód ügyének elomozdi- kednek. lalkozni ilyen ügyekkel. tasat szorgalmazza.Szolgáltatásaikat a fenn- A jogsegélyszolgálatnak £ ?t "sportágban zaüol-í'“ ±!S>SÍ tak le“a Kilátói tójnoksi-ben nyugdíjas dolgozóink minden olyan ügyes-bajos “is igénybe vehetik. És, hogy dolgában, amelyben segít- g j e^szerü a labdSú- ez valóban így van, tűk- seget nyújthat, enyhíthet gás az fsztaUtenisz a lö- rözi az a tény is, hogy gondjaikon. Fontos feladat, ^sze? és a sakk és esíé a hozzájuk fordulók hat hogy azokat az ügyeket, hódolnak a fehérszázaléka nyugdíjas. amelyeket vállalati hatás- ‘portnak” Sn az idíijelentés egye- korben meg lehet oldani, spoltnak , niszea az ideiAz írásos „_____bek közt szólt az üzemi pa- azt helyben orvosoljuk. Az naszügyi bizottságok munkájáról is. Kiemeli a IV. sz. bányaüzemben, az ÉDÜ- ben és .az Anyag- és áruforgalmi főosztályon levő bizottságok egyenletesen jó, magas szintű tevékenységét.A hozzászólások során 

dr. Szabó József, az SZMT

(Folytatás a 2. oldalon)

II. SZ. BANYAÜZEM 
51-es brigád, vezetője: Far

sang Lajos; 517-es brigád, ve 
zetője: Benedek József; 518-as 
brigád, vezetője: Bérezi Zol 
tán; 542-es brigád, vezetője: 
Péter János; 547-es brigád, ve
zetője: Gugora Antal; 552-es 
brigád, vezetője: Antal Endre.

III. SZ. BANYAÜZEM 
G4-es brigád, vezetője: Csík

Gyula; 29-es brigád, vezetője: 
Orsós József; 13-as brigád, ve
zetője: Dömötör Mihály; G9-es 
brigád, vezetője: Gémesi Lász
ló; 42-es brigád, vezetője: Si
mon Attila; 27-es brigád, ve
zetője: Váradi József; PH—IlI- 
as brigád, vezetője: Csörnyei 
Tibor; P—3-as brigád, vezető
je: Takács Attila; P—2-es bri
gád, vezetője: Balogh Endre; 
a—5-ös brigád, vezetője: Illrtli 
László.

IV. sz. banyaüzem 
7-es brigád, vezetője: Balogh

Sámuel; 12-es brigád, vezetője: 
Hegedűs György; 14-es brigád, 
vezetője: Budai László; 15-ös 
brigád, vezetője: oldal Árpád; 
17-es brigád, vezetője: Gyulai 
István; 21-es brigád, vezetője: 
Forrai András; 22-es brigád, 
vezetője: Szilárdi János; 26-os 
brigád, vezetője: Juhász János; 
28-as brigád, vezetője: Csizma
dia Sándor; 29-es brigád, ve
zetője: Szilvási Zoltán; 32-es 
brigád, vezetője: Csobot Vil
mos; 34-es brigád, vezetője: 
Baranyák Sándor; 41-es brigád, 
vezetője: Andrási Gyula; 43-as 
brigád, vezetője: Iványi Zol
tán ; 6l-es brigád, vezetője: Lö- 
rincz József; 68-as brigád, ve
zetője: Herendi Tibor.

Kétszáznegyven vájárjelölt a vállalati tanfolyamokon

Kevesen választják az aknász hivatástjogsegélyszolgálatának vezetője méltatta a vállalatunknál folyó munkát és úgy vélekedett, hogy jogsegélyszolgálatunk tevékenysége szakmailag megalapozott, emberileg korrekt.— Figyelemre méltó — mondotta —, hogy a MÉV jogsegélyszolgálata nyugdíjasainak és a balesetet szenvedett dolgozók családtagjainak is segítséget nyújt ügyeik intézésében.Az elnöklő Kukái And
rás elmondta, hogy nemrégiben vállalatunknál járt a BDSZ jogsegélyszolgálatának vezetője, aki az üzemi panaszügyi bizottságok munkáját vizsgálta és elismerően szólt az itt folyó tevékenységről. A dolgozói visszajelzések alapján is elmondható, hogy nálunk komolyan veszik a dolgozók érdekképviseletét, érdekvédelmét.összegezve a feladatokat 
Mészáros István, a vszb tit-

Ilyenkor ősszel sokan választják az iskolapadot azért, hogy szabad idejüket nem kímélve szakmai tudásuk, ismereteik gyarapításával töltsék a következő hónapokat.Az előző évekhez hasonlóan ez évben is szervez a vállalat különböző képző és továbbképző tanfolyamokat. Idén a korábbinál nagyobb számban vesznek részt dolgozóink a vájárképzésben. a beindított hat vájártanfolyamon — három első és három második évfolyam indul — mintegy 240 fiatal jut hasznos szakmai ismeretekhez.Az első évben eredményes vizsga után a hallgatók segédvájári bizonyítványt kapnak, majd a második évfolyam képesítővizsgái után — amit már állami szakmunkásvizsga bizottság előtt tartanak — szakmunkás-bizonyítványt vehetnek át.

Bányaüzemenként egy- egy robbantómesteri tanfolyamot is szerveztek, ahol osztályonként 35—40 hallgató részesül szakmai képzésben.Mintegy 90 fő vesz részt azon az oktatáson, amelyben bányavasúti, villamos- mozdony-vezetői képesítést lehet szerezni.Harmincötén vállalati szervezésű fúrómesteri képzésben részesülnek és ismét tervezik önálló villanyszerelői, valamint ív- és láng- hegesztői tanfolyam indítását is.Nem ilyen jó a helyzet, ha az állami oktatásban résztvevők számát nézzük. Idén ugyanis például a bányaipari aknászképző technikumban vállalatunk dolgozói közül ötvenötén kezdik meg a tanulmányaikat. A jelentkezők száma évről évre csökkenő tendenciát

mutat, hiszen 1982/83-ban még 93-an. a következő esztendőben 80-an, míg két éve 68-an nyertek felvételt.Sokan folytatnak tanulmányokat más ipari szak- középiskolákban és jelenleg 200—220 főre becsülik azoknak a számát, akik gimnáziumban vagy közgazdasági szakközépiskolában folytatnak tanulmányokat vállalatunk dolgozói közül.Csökkent a felsőoktatási intézményekbe jelentkezett dolgozóink száma. Egyetemi és főiskolai képzésben — levelező tagozaton — vállalati szinten csupán 50 fő részesül.Ha az éves statisztikát nézzük, elmondható, hogy elvileg a vállalat valameny- nyi dolgozója ötévenként valamilyen képző, vagy továbbképző tanfolyamot elvégez. Ez azonban csak száraz statisztika. Talán egy kicsit csalóka is.
N.

Örökség és erőforrász emberiség új történelmi korszakát teremtő. eseményre, a Nagy Októberi Szocialista For- ”' radalomra emlékezünk. 1917-ben győzött azelső olyan társadalmi forradalom, amely a kizsákmányoltak, az elnyomottak hatalmát hozta létre. A lenini október szelleme az utóbbi hét évtizedben világrészeket formált újjá. s alakít napjainkban is. Büszkék vagyunk arra, hogy a magyar haladás erői tízezrével vettek részt a forradalom, a polgárháború fegyveres harcaiban, az első munkás—paraszt állam védelmében.A nemzetközi burzsoázia a világ első szocialista állama ellen megszületése pillanatától intervenciót, hadjáratot folytatott. A szovjet nép hősies áldozatok árán visszaverte az intervenció támadásait, szétzúzta a proletárállam és a nemzetközi forradalom erői ellen támadó fasiszta katonai és politikai erőket és ezzel utat nyitott a világforradalom újabb nagy fellendüléséhez. Napjainkban, amikor a béke fenyegetettsége, az atomháború retteneté, a nemzetközi feszültségek aggodalommal, fokozódó nyugtalansággal töltik el a földkerekség minden felelősen gondolkodó emberét, akkor nagy nyomatékkai kell emlékeztetnünk arra. hogy az októberi forradalom egyik legfontosabb vívmánya, maradandó érvényű dokumentuma a békéről hozott történelmi súlyú dekrétum volt.A Szovjetunió azóta is töretlenül, következetesen vállalja október örökségét, a béke álhatatos védel- mezését. Külpolitikája erről a felelősségről tanúskodik. A holnap olykor bizonytalannak tetsző távlata sokakat szorít a haza, a szocializmus, a világ sorsáért való aggódásra. Amit a szocializmus építésében eddig elértünk, erősítette népünk tekintélyét határainkon túl is. Sem eredményeink, sem céljaink miatt nincs senki előtt szégyellnivalónk. Az elért eredményekhez jelentős mértékben járult hozzá, hogy vállalatunk kollektívája már több mint két évtizede minden évben teljesítette, sőt túlteljesítette az export- és gazdasági tervét, elősegítette a város, a megye, az ország politikai, kulturális, szociális fejlődését.z előttünk álló nehézségek leküzdésében, cél- RUR jaink valóra váltásában mindenek előtt a saját erőinkre kell támaszkodnunk, de közben ereznünk kell, hogy a szocialista országok közösségét összekötő sokoldalú kapcsolatok munkánkhoz nélkülözhetetlen hozzájárulást jelentenek. Elsőrendű nemzeti érdekünk a magyar—szovjet barátság további erősítése, a két ország és a két nép együttműködésének gazdagítása. A népek ma is tapasztalják és a jövőben is tapasztalni fogják, hogy október öröksége és erőforrása alkalmazható megoldásokat kínál az emberiség fejlődésének legnagyobb problémáira is. Cser János
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(Folytatás az 1. oldalról)bajnokságon már 18 csapat vett részt a tenisz küzdelmeiben. Megalakult a természetjáró szakosztály és továbbra is szívesen látogatják nődolgozóink az aerobic és asszonytorna foglalkozásainkat. Továbbra is létezik a gyermektorna, de a 39-es dandár úti iskolában tartott foglalkozásokat kizárólag az óvodáskorúnknak rendezik.Vállalati csapataink több sportágban is képviseltetik magukat a városi bajnokságokban. így eredményesen szerepel női kézilabda és labdarúgó együttesünk, de sikeresek férfi kézi- és kosárlabdázóink is.Együtteseink nyolc sportágban vettek részt az SZMT Kupa rendezvényein és egyre nagyobb azoknak a száma, akik — bár nem vállalati szervezésben —, de eredményesen szerepelnek az Olimpiai ötpróba és a Baranyai Triatlon versenyein.Ezt követően Bodács Etele szólt azokról a gondokról is, amelyek aligha növelik a tömegsport népszerűségét. A vállalati labdarúgó-bajnokság résztvevői például egy 3x5 méteres öltözőben kénytelenek szo- rongani és a mérkőzések után egyetlen zuhanyrózsa áll rendelkezésre a tisztálkodáshoz.A versenysport és a tömegsport bizony nem nagyon fér meg egymás mellett. Megoldást a gondokra csak a Béke-park, tervezett vállalati sport- és szabadidő-központ jelenthet majd.Erről szólt a vita során Mészáros István is, aki ígéretet tett, hogy a Békepark ügyére a testület még ebben az évben vissza fog térni.Végezetül a vállalati szak- szervezeti bizottság a tájékoztatót egyhangúlag elfogadta. Nógrádi Gábor
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Kiváló Propagandista plakett kitüntetés
Baumann József

Évek óta

gandista és milyen politi
kai iskolai végzettséged 
van?— Az öntödében először csak kisegítésképpen végeztem propagandista munkát, majd megbízatásként is. Nagyon sokat tanultam itt a volt oktatómtól, Koszorús 
Páltól, legfőképpen a lelkesedése és a felkészültsége ragadott meg.— Mindig is figyelemmel kísértem és kísérem a fiatalok munkáját. Próbálok nekik segíteni és törődni velük. Ami a politikai iskolai végzettségemet illeti, elvégeztem az egyéves pártiskolát és a Marxizmus —Leninizmus Esti Egyetemhagyomány, szakosítót.hogy a KISZ Baranya me- — A fiatalok örömmel gyei Bizottsága konferencia és lelkesedéssel járnak el keretében tünteti ki a ki- az oktatásaidra. Hogyan si- váló munkát végzett pro- került ezt elérned? pagandistákat. Október 3- — Olyan alaptermésze-án ilyen rendezvényre ke- tem van, hogy állandóan rült sor az MSZMP Bara- kíváncsi vagyok mások vé- nya megyei Oktatási Igaz- leményére és szeretek vi- gatóságán, ahol Baumann tatkozni.

József III. sz. bányaüzemi — Egyéb módszerek? föld alatti villanyszerelő — Lazító beszélgetéssel Kiváló Propagandista pia- kezdeni a foglalkozást, majd kett kitüntetésben részesült, kérdéseket teszek fel ne-A Szolgáltató üzem ön- hézségi fokozat szerint, tödéjében kezdett dolgozni, melyre a résztvevők el- mint villanyszerelő, majd mondják a véleményüket. 1976-ban került a III. sz. Ezeket összegzem, kijaví- bányaüzembe föld alatti tóm és elmondom a tartal- villanyszerelőnek. mat.
— Hogyan lettél propa- Franyó J.—Berényi T.

Brigádmozgalom 
a Kutató-mélyfúró üzemben (I.)

A Kutató-mélyfúró üzem- végeztek, Boa Géza vezető nulni” és „élni” vállalósa- ben nagy hagyományai van- fúrómester irányításával ik teljesítésében szinte tel- nak a különböző verseny- ö vnltak a ? óveq ko ’ jesen magukra vannak utal- mozgalmaknak, így a szó- u , 2 e g. va, hisz előírni, javaslatotcialista brigádmozgalomnak resszusi és felszabadulási fenni sem nagyon tud az is. Noha e mozgalom az munkaverseny üzemi győz- üzemi versenybizottság az utóbbi években veszített :q j?7 évhen érckutatn állandó vidéki munkahe-vonzalmából, szerepe még- fúrásokat' mélyítettek a Me lyek miatt Ezek a brigádok is fontos a termelésben, a lurasokat mélyítette a Me- az evek során rendkívüli gazdasági építőmunkában, csekben, részt vettek a mio- önállóságra tettek szert. Általánosságban viszont cén-programban. Mindkét fúrási üzemegy-igaz, hogy a „hármas jel- külterületi üzemeav- ségní1 a társadalmi mun-szo” jegyeben végzett mun- . ,.Kult, ™ u ,egy káról szólni kell. Valameny-segnel az I—III. havi arbe- . fl.ka kezd formálissá válni,kevesebbet figyelnek a ta- ve1te, ‘ társadalmi munkaóráikat agok egymásra, lényegesen ?a.e .a a fúróberendezések átszerelé-lecsökkent a közös progra- 'rÁ^r^sáei « n sénél, illetve nagyobb mun-mok száma, a szabad idő ^-l-es furós ifjúság szó- áRná] _ é csövezé cialista brigád nyújtotta, cementezés _ végzik el, fel 109,4 százalékkal. Az üzem- csökkentve a várakozási egységhez tartózó brigádokmunkaterülete Balatonmá- ria-fürdőtől Tatabányáig terjed. E brigádok a „ta-
közös megszervezése és eltöltése, a brigádtalálkozók, brigádkirándulások száma. Az természetes és helyes, hogy a „szocialista módon dolgozni” a legfontosabb, de a Szocialista brigád cím ennél többet kell, hogy takarjon, hisz éppen ezért is jelentenek minőségileg is magasabb kategóriát a munkabrigádoknál.Az üzem szocialista brigádmozgalmát az üzemi versenybizottság vezetésével öt decentralizált üzem- egységi versenybizottság szervezi és irányítja.Az üzemi versenybizottság 21 szocialista brigád 220 tagját irányítja a szocialista brigádmozgalomban.Ragadjunk ki egy-egy brigádot a fúrási üzemegységeknél, a kiválasztás alapját az I—III. havi árbevételi tervteljesítés képezte.A mecseki üzemegység eredményesen végezte munkáját, a tervteljesítés 103,3 százalék, ami folyamatosan jó, pontos munkavégzést takar. A legjobb az M—12- es fúrós szocialista brigád, akik már az elmúlt években is kiemelkedő munkát

A Munkásőrség alapító tagja

Út a Mátrától a Jakab-hegyig
A Mátra aljában csörgedező Szoros patak melletti bányatelepülésről indul el útja Pálffy Norbertnek. A család körülményei egyszer úgy alakulnak, hogy a bányalakatos édesapa búcsút mond a bányának. Nógrád- nak, a „szülőhazának” és családjával Egerbe költözik. A fiatal Norbert egy ideig csodálja Dobó híres városát, majd szakma után néz. Egy gumisműhelybe jelentkezik inasnak, ahol kitanulva a mesterséget 1948- ban kap segédlevelet. Az inasévek alatt kapcsolódott be az ifjúsági mozgalomba és a SZÍT megyei bizottságában dolgozik az érdekvédelmi csoportban. A későb-biekben a megyebizottság __=_______ vMiskolcra helyezi, ahol a A tanfolyamot elkezdtem, védelmére' A konszolidá- SZI f—bizottság kaderese de befejezni nem tudtam, ciót követően a fegyveres lesz. Ebben az időben az mivel az egyetem pártbi- őrség létszáma lecsökkent, ifjúsági mozgalomban dolgo- zottságának titkára magá- a műszaki dolgozók visz- zónak — ma úgy mondjuk hoz rendelt és a követke- szatértek gazdasági munká- függetlenítetteknek — nem zőket mondta: — Fiam, a juk végzéséhez. A Munkásjárt fizetés. így teljesen Szovjetunióba küldünk ta- őrség megalakulásakor, érthető, hogy Pálffy Nor- nulni. _ 1957. március 19-én a vál-bert a Diósgyőri Vasgyár- —• E kijelentő mondat falat központjában megtar- ban esztergályos tanulónak után mar nem sokat gon- tott alakuló gyűlésen a feljelentkezett. dolkodhattam, s mire jól sorakozottak között ott volt— A vasgyár javaslatára megrágtam a dolgot, már pálffy Norbert is. Munkás- azonban 1949 tavaszán — Dnyepropetrovszkban talal- őrként azonban nem a vál- mondja Pálffy Norbert, az bam magam. A bányászati falati században teljesített ÉDÜ főmechanikusa — a egyetem gépészmérnöki ka- szolgálatot hanem a megyei Rákosi Mátyás nevét viselő Fan 1955-ben szereztem dip- parancsnokság törzsében műszaki egyetem előkészí- lómat. Utam egyenest a dolgozot, mint istruktor. tő tanfolyamára kerültem. Nógrádi Szentröszt kistere- — Szerettem munkásőr nyei bányaüzemébe veze- fenni, igen jó kollektíva tett, ahol üzemmérnök let- volt a törzsben. Mindig keltem. Nem volt sok időm itt lemesen emlékszem vissza kamatoztatni a tanultakat, arra a közel két évtizedre mivel a minisztérium úgy- amit. a Munkásőrségben töl- mond népgazdasági erdek- főttem. 1976-ban helyeztek bői áthelyezett Pécsre, az tartalékállományba, uránbányászatba. A válla- _ Tudja, én nem vagyok lat Málomi úti központja- egy álmodozó ember, de ban 1956. június 1-jével je- egyre többet gondolok ar- lentkeztem munkára. A be- ra, hogy . milyen jó lenne ruházási osztályra kerültem egyszer-egyszer találkozni gépész-műszaki ellenőrnek, azokkal, akikkel 30 évvel Aminek igazán örültem, ezelőtt együtt kezdtünk. Ta- hogy meglepően sok, volt íálkozni azokkal, akikkel egyetemista _ társammal ta- társak voltunk a szakmai lálkoztam, így Bujtor Bé- munkákban, akikkel meg- Záraí, Müller Pállal, Pocsai alakítottuk az első fegyveres 

Józseffel, Kurucz Istvánnal őrséget, az ellenforradalom és Elek Pistával. után a vállalat központjá-Nem sok ideje maradt ban újjászerveztük a párt- azonban a diáktársakkal szervezetet és alapító tagjai együtt örülni a felnőtté vá- voltunk a Munkásőrségnek, lásnak és az új otthont adóvárosnak, mert az ellenfor- Veress T.—Keller G.nyi fúrós brigád a vállalt
időt. Heresznyei Zsuzsa 

(Folytatjuk)

ti barátság* jegyében

A Kutató-mélyfúró üzem MSZBT aktivistái, a Litvániából érkezett turistacsoport tagjainak baráti találkozót szerveztek a napokban. Á vidám hangulatban es őszinte barátságban együtt eltöltött est maradandó élményt nyújtott. Jövetelünkön a csoport vezetője a messzi Litvániából hozott ajándéktárgyakkal kcdvesKc- dik Tirkala Ferenc üzemigazgatónak. Barka Zsolt lelveieie

radalom sötétbe borított minden örömtelit. Október utolsó napjaiban két barátjával, Hadnagy Árpád villamosmérnökkel és Mos
kovich János kohómérnökkel elhatározzák, hogy a vállalat központjában fegyveres őrséget szerveznek. Az őrzéshez szükséges fegyvereket Moskovich János segítségével szerzik meg, aki ekkor a szovjet városparancsnok tolmácsa. A 25— 30 főből álló őrség egyik váltásparancsnoka Hadnagy Árpád, míg a másiké Pálffy Norbert volt. Mindettől függetlenül, majdnem ugyanebben az időben alakult meg ugyancsak egy önkéntesekből álló fegyveres őrség Bakonyán a bányaüzem

Műszaki és Közgazdasági Könyvhónap
A szakkönyvek országos nagy ségének megfelelően kiemelt 

rendezvénye a Műszaki és Köz- rendezvényekkel, propagandá- 
gazdasági Könyvnapok, melyet val hívja fel a különböző szak
hatodik alkalommal, október- mai rétegek figyelmét a szak
ben rendeztek meg. Az orszá- könyvolvasás fontosságára, se- 
gos akció célja, hogy jelentő- gítse a műszaki és közgazda- 

sági szakirodalom népszerűsí
tését, s eredményes terjeszté
sét.

A könyvnapok előkészítésére 
Országos Szervező Bizottság 
alakult. A Műszaki és Közgaz
dasági Künyvnapok idei meg
nyitóját Debrecenben tartot
ták. Ez alkalommal a Művelt 
Nép Könyvterjesztő Vállalat 
széles tematikájú, több évre 
visszatekintő könyvkiállításon 
mutatja be az érdeklődőknek 
a műveket.

Néhány könyv a könyvnapra 
megjelent kiadványokból: Ba
kos Tamás: Pascal PC-seknek; 
Bárdos Attila—Körtvélyesi Gé- 
záné: Programozási alapfela
datok gyűjteménye; Sonftle- 
ben: A LOGO programozási 
nyelv; Dalunké: Mikrószámító- 
gepek operációs rendszerei; 
Meadows—Richardson—Bruck- 

mannf Sötétben tapogatózva — 
a világmodellezés első évtize
de; Szász Tibor: Famunkák jó 
szerszámmal; Szász Tibor: Fa- 
munkák szakszerűen; Lénk: 
Elektronikai alapkapcsolások 
gyűjteménye.

Könyvtárunk könyvkiállítás
sal kapcsolódik a Műszaki és 
Közgazdasági Könyvnapok ren
dezvényeihez. a munkásszálló 
foly osojan kiállított reprezen-
Wnfhi’l1^ Cgy hÓnaPte te“ 
. , z?tlk me& az érdeklődők, 
a kiállított könyvek a kiállítás 
vegén megvásárolhatók a mun
kásszálló könyvtárában Miko- 
íasné Duschanek Ágnesnál. Telefon: 7-187.

Trinn Ágota
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A képen az 59-es csapat egyik szakja. Balról jobbra: Rózsa Béla csapatvezető, Gergely István segédvájár, Török István segédvájár és Baumgartner Sándor csillés. Berényi Tamás felvétele

Fiatal műszakiak

Nagy elődök 
nyomdokain

Egy idő után a kas már lassan, szinte méltóságteljesen ereszkedik alá, s a zsompszivattyúk egyre erősödő zúgása is jelzi, hogy a déli akna legmélyebb pontjához, a 11. szinthez közeledik.A lengőpad lecsapódik, s a kasból kilépve Makra Fe
renc körletvezető-helyettes- sel indulunk tovább.— Itt balra bemegyünk — mutat egy leágazásra a kísérőm. — Ez már a 14/15- ös ereszke deltája, erre van az 59-es munkahelye.

— Azé a legendás hírű 
59-esé, akik annak idején 
Borsodból jöttek?— Az egykori borsodiak közül sajnos már senki sincs a csapaton. Kiváló gárda volt, mindenki nagyon értette a mesterségét, de hát az idő nem áll meg.A deltából kiérve néhány üres csille mellett haladunk el. Kicsit odébb egy bányalámpa fénye villan. A lámpa tulajdonosa, Gergely 
István int, hogy várjunk. A kerregő vitla segítségével éppen anyagot ad le az ereszkén. Végül a csille valahol lent célba ér, amit rövid dudaszó is jelez, mi pedig elindulunk a III. sz. bányaüzem legmélyebb pontja, a 15. szint felé.— Az imént a néhai „nagy ötvenkilencesről” beszéltünk — magyarázza menet közben kísérőm. — Nos, a maiak méltó követői a régieknek. Végre újra van egy csapatunk, amelyik kiváló minőségben tud ereszkét hajtani.Hamarosan leérünk. Az ereszke aljában Búzási Nán
dor vájár és Török István segédvájár éppen egy főte- szegeccsel teli csillét ürít ki, a közelben gép dübörög, 
Rózsa Béla csapatvezető vájár a szegecslyukakat fúrja.— Most a majdani robbanóanyag-kamrát hajtja a csapat — mutat a munkahelyre Makra Ferenc.A fúrógép elnémul, kísérőm néhány szót vált a csapatvezetővel, majd indul

vissza a többi munkahely felé.— Tavaly decemberben kezdtük el ezt a munkát — magyarázza Rózsa Béla. — Azóta kihajtottuk a deltát, ezt a 100 méteres ereszkét és ezt a rendezőt. Ez a vágat 30 méteres lesz, utána újra rondóval fogunk dolgozni a 2/A. szinten.
— Mondják, az ereszke- 

hajtás nagy szakértelmet 
kíván és nem is a legkelle
mesebb feladat.— Nem könnyű munka, az biztos, de most már örülünk, hogy minket bíztál? meg vele — mondja a csapatvezető. — Sok a fiatal a brigádban, én a 34 évemmel már „öregnek” számítok. Egyébként tavaly óta dolgozunk együtt ebben a felállásban és nagyon hamar összerázódott a kollektíva. Félévkor már 112 százalékon álltunk, s azóta talán még jobban megy.

— Ahogy elnézem, egy- 
egy műszakon meg van a 
kilométerük.— Bizony, műszak vége felé már érezzük a lábunkat. Nagyon hosszú pályán kell szállítanunk. Megrakjuk a csillét, kitoljuk az ereszkéhez, felhúzzuk a vit- lákkal, ez nem egyszer 20 percig is eltart.

— Gondolom, a szép tel
jesítmények a fizetési borí
ték vastagságán is megmu
tatkoznak.

— A pénzre nem panaszkodhatunk, hisz jól keresünk. De hát ezért is jöttünk ide dolgozni. Különben a csapattagok közül négyen nemrég tették le a segédvájárig most mindany- nyian vájártanfolyamra járnak. Sőt, ketten közülük Gergely Pisti és a másik szakból a Bukovics Józsi a technikusképzőbe is beiratkoztak. Sokféle szakmával az élet sokféle területéről jöttünk, de egy valami közös bennünk: ezt a munkát hivatásunknak tekintjük.
Nógrádi

A 18-as csapat teljesítette 
1986. évi tervétA tervek teljesítéséhez kissé vonakodó a viszonyom. Az országban alig van vállalat, aki ne teljesítené tervét és mégis úgy áll az ország gazdaságilag, ahogy áll. Horváth Feren
cet, a IV. sz. bányaüzem IV. körletének normását kérdezzük a 18-as csapat tervteljesítéséről.

— Tudom — mert isme
rem a 18-as csapatot —, 
hogy jó kollektíva. Mégis, 
hogy teljesíthető 12 hónap 
elvárása 9 hónap alatt?

— A csapatok teljesítményének három mutatószámát alkalmazzuk: a volumen-, szakmány- és műszakkiteljesítés százalékát. A két utóbbi százalék határozza meg a volumenszázalékot. A csapat első negyedévben 141,5, félévben 140,9, I—IX. hónapban 131,8 százalékot ért el. Ezzel szeptember hónapban teljesítette éves feladatát.Ennek a beszélgetésnek csendes résztvevője Kovács 
József, a csapat vezetője is.

— Mikor alakult a csa
patotok?— 1984 nyarán alakítottuk a jelenlegi egyszakos 18-as csapatot. Nem mondhatjuk, hogy nagy bányászmúlttal rendelkezünk. Hosz- szabb idővel csak én rendelkezem, Szakály Gyula szakvezető vájár és az idén katonaságtól leszerelt Já
nos Csaba segédvájár még fiatalok. Én 39 éves vagyok, két kollégám 30 év

Felvételünkön a IV. sz. bányaüzem 18-as csapatának tagjai láthatók, jobbról balra: Kovács József csapatvezető vájár és János Csaba segédvájár.Csöndör László felvétele

Kovács István 
bányamérnökA hatalmas rajzasztalon térképek, ábrák sokasága, az elválasztó függöny mögött személyi számítógép. Néhány hónapja e két kis iroda a III. sz. bányaüzem tervező csoportjának birodalma.Hogy mi mindennel foglalkozik ez a kollektíva az az elmúlt időszak „terméséből” is kitűnik.Nemrégiben vizsgálták a szállítóakna kihasználtságát, vagy itt van az a terv, amit a hosszú feltörések személyközlekedésének a

alatti, így ifjúsági szocialista brigád a 18-as csapat.
— A számok, melyek a 

teljesítményeket illeti, ma
gukért beszélnek. Vélemé
nyed szerint mi különböz
teti meg ezeken kívül csa
patotokat a többi csapat
tól?— Én úgy gondolom, a létszámon kívül nincs lényeges megkülönböztető jegy. Igaz, mi nem ismerjük a bumlit, tudjuk, hogy miért járunk a munkahelyre. Úgy érzem, hárman jó kollektívát alkotunk. Megbeszéljük a végzendő munkát, egymás javaslatait elfogadva a munka végzése közben nincs beosztásbeli különbség. Mindhárman azt a munkát végezzük, amely a soron következik.

— A IV. körlet pártalap- 
szervezetének titkára vagy, 
a csapat vezetője is. Hogy 
tudod e két feladatot egyez
tetni?— A titkári teendő az én társadalmi feladatom, ezt külön kell választani az én és a csapat gazdasági feladataitól.

— Hogy feleltetek meg 
az elmúlt időszakban a szo
cialista brigádok hármas 
követelményeinek?— Két ízben aranykoszorús brigád címet kaptunk. A csapaton dolgozó fiatalok képezik magukat szakmailag, az itt eltöltött idő alatt szakmai tanfolyamokat végeztek, részt vesznek a KISZ szakmai és politikai vetélkedőin. Tóth János

megoldására készítettek a közelmúltban.Az egyik térképen a keleti 2-es vakakna és környéke látható.— Most éppen ezen dolgozunk — magyarázza Ko
vács István. — Ez egy korábban felhagyott terület, amelynek az újbóli művelésébe vonását, annak lehetőségeit, módozatait vizsgáljuk, tervezzük. Maga a feladat nem új, hiszen a 12. szint több területének is a részletes lefejtési tervét mi készítettük.Egyébként abban, hogy az érettségi után Kovács István a Miskolci Nehézipari Egyetemre jelentkezett, a szülői ráhatás játszott döntő szerepet. Nyolcvanháromban végzett és mivel a nyári gyakorlatok többségét itt az üzemnél töltöt-• •
Üzemi vájárvetélkedőA III. SZ.BÁNYAÜZEMBEN...

A III. sz. bányaüzemi vájár
vetélkedő döntőjére október 9- 
én került sor az üzemi tanács
teremben. Az egy héttel koráb
ban megrendezett selejtezőn 54 
fiatal vájárszakmunkás vett 
részt. Az itt továbbjutott 16 fő 
szakmai, politikai írásbeli és 
szóbeli kérdésekből „vizsgá
zott’’, hogy az 1—6. helyezett 
részt vehessen a vállalati vájár- 
vetélkedőn. A közel háromórás 
verseny végén a szakmai és a 
politikai zsűri elnöke közös vé
leményen voltak. A fiatalok 
felkészültsége és a vetélkedő 
színvonala jó volt. Talán egy 
kicsit magasabb is volt ez az 
előző évekhez viszonyítva, amit

Berényi Tamás felvételete, nem volt nehéz a beilleszkedés. Néhány hónap után fél év katonaság következett, majd az önjáró technikánál dolgozott aknászként.Munkája során — bár a tervezés inkább elméleti jellegű dolog — igyekszik minél több gyakorlati tapasztalatot felhasználni.Szóba kerül a számítógép is.— Munkám során egyes részfeladatokat, például a készletszámítást a Commodore 64 segítségével végzem. Nem tagadom, hobbim a számítástechnika, de ez is olyan dolog, hogy minél többet tud róla az ember, annál inkább érzi, mennyire kevés is az. Mindenesetre e területen is tovább szeretném képezni magam. N. G.
a végső helyezések szorossága 
Is hűen tükröz. A szakmunká
sok legfőképpen a mindenna
pi munkával kapcsolatos kér
déseket, feladatokat oldották 
meg nagyon jól, de a politikai 
területen sem vallottak szé
gyent. Itt inkább az előadás
módon kell néhány fiatalnak 
változtatnia, hogy tudását még 
több ponttal tudja honorálni a 
zsűri.

Végezetül a továbbjutott ver
senyzők helyezési sorrendje: 1. 
Balatincz László 97, 2. Rózsa 
Béla 96, 3. Stahl Lajos 93, 4. 
Futó József 93, 5. Móra Tibor 
91, 6. Kiss Zoltán és Jámbor 
János egyaránt 83—85 ponttal.

Franyó József... ÉS A IV. SZ. BÁNYAÜZEMBEN
i Október 3-án került megren

dezésre a IV. sz. bányaüzem
ben az üzemi vájárvetélkedő 

j döntője. A vetélkedőt részleg- 
szintű selejtezők előzték meg. 
Az üzemi KISZ-bizottság és 

l FMKT által megszervezett ve-
I télkedő kérdéseit úgy állították 

össze, hogy a legújabb előírá
sok, ismeretek is belekerülje
nek azért, hogy az üzemi dön
tő egyben a vállalati vetélke
dőre való felkészülést is szol
gálja.

A korántsem könnyű felada
tok megoldása után a IV. sz. 
bányaüzem Ki Minek Mestere 
vájárvetélkedő nyertesei sor
rendben a következő fiatal vá
járok lettek: 1. Szilárdi János, 
2. Kozma János, 3. Lakatos Já
nos, 4. Hegedűs György, 5. Tál
ján Csaba, 6. Matisa László.

ök képviselik az üzemet az 
október 17—18-án megrendezés
re kerülő vállalati döntőn. A 
zsűri elnöke, Túri Gyula érté
kelve a versenyt elmondta, 
hogy többségükben jól szere
peltek és felkészültségük alap
ján — egy kis szerencsével — 
a győztesek folytathatják a IV. 
sz. bányaüzem jó hagyomá
nyait a vállalati döntőn.

Ebben az évben a III. sz. bá
nyaüzem ad otthont a vállalati 
döntő gyakorlati részének.

Wesztl László
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1. A III. sz. bányaüzemben 
dolgozó PMSC szurkolók azt 
kérdezik, hogy a PMSC-pályán 
mikor lesz világítás, hogy esti 
mérkőzéseket is lehessen ren
dezni?A kérdésre Sápi Sándor, a PMSC ügyvezető elnöke válaszolt.— A világítás terve elké- ' szült, de a megvalósításhoz szükséges pénz még nincs meg. Mi azon igyekszünk, hogy már ne kelljen sokat várni arra, hogy kedves szurkolóink villanyfényes mérkőzést is nézhessenek.

2. A IV. sz. bányaüzem dol
gozóiból többen azt kérdezik, 
hogy bányásznapkor a Sétaté
ren miért 18 forintért árulták 
a Szalon sört?A kérdésre Farkas Zoltán, a Baranya megyei Vendéglátó Vállalat osztályvezetője válaszolt. ♦— A Sétatérre kitelepült egységeink harmadosztályú áron árusították a sört, ami azt jelenti, hogy 14,60 plusz 2 forint üvegbetét, vagyis 16,60 forint. Aki műanyag- poharat is kért a sörhöz, annak 1,40 forintot kellett érte fizetnie, így kijön a 18 forint. Rajtunk kívül a

Lapunk szeptember 15-i számában tudósítottunk a Ságvári Endre Művelődési Ház propagandista klubjában megtartott lakossági vitáról. A vásárlási körülmények Baranya megye kereskedelmében című vitaanyag egyik előterjesztője, Balaskó Istvánná, a Baranya megyei Tanács Kereskedelmi osztályának vezetője volt. Az ott felemerülő, vállalatunk dolgozói által feltett kérdések egy részére akkor idő hiányában nem tudott felelni, de most ezekre levélben adott választ.— A ruházati termékek méretezésének problémáit, gondjait, észrevételezték a fórumon. 1387. január elsején új szabvány (MSZ 6100/ 1—5/86.) fog életbe lépni, mely az alsó- és felsőruházati termékek gyártásának alapjául szolgáló testtípusokat tartalmazza. Az új szabvány a jelenleg érvényben levő testméretek korszerűsített változata. Az új szabvány növeli a méretválaszték javításának lehetőségét, mely a színvonalasabb áruforgalmi munkával remélhetőleg a vásárlók igényeit jobban ki fogja elégíteni. A Belkereskedelmi Minisztérium megbízta a Belkereskedelmi Továbbképző Intézetet, hogy a méretrendszer változásáról, ennek következtében a ruházati kereskedelmet érintő feladatokról továbbképzést indítson, melynek szervezése megyénkben is folyamatban van.— Kereskedelmi Főfelügyelőségünk 1986. februárban végzett vizsgálatot a Cserkúti csárdában, az ott tapasztalt szabálytalanságért a Városi Rendőrkapitányságnak szabálysértési feljelentést tett. Az egység működését a továbbiakban is figyelemmel fogjuk kísérni.— Az idegenforgalmi szezon vizsgálata során Kereskedelmi Felügyelőségünk Abaligeten is több egységben végzett vizsgálatot. Megállapításaik összhangban voltak a Mecseki Érc-

KIOSZK is árult sört, 16 plusz 2 forintért, azaz 18 forintéit, így a KIOSZK olcsóbban adta a bányásznapkor, mert máskor — szerződéses üzemként szabad áron — 20 forintért árulja a Szalon sört.
3. Az V. sz. bányaüzem dol

gozói a kővetkező problémát 
vetették fel: A Páfrány út 39. 
számú házban lakók panaszol
ják, hogy délutánonként a 
házban szüneteltetik a vízellá
tást, valamilyen csatornadugu
lás miatt.A problémára Dudás An
tal, a III. kerületi házkeze- lőség vezetője válaszolt.— Van valahol az elvezető csatornában egy dugulás, ami a problémát okozza. Október 8—10. között — megrendelésünkre — a Pécsi Vízművek modern berendezéssel próbálja a hiba helyét megállapítani, hogy csak azon a ponton kelljen a vízvezetéket felbontani, ahol valószínűleg törés van benne. A hiba megállapítása után gyorsan kijavítjuk azt, hogy a vízellátás zavartalan legyen.

Gácsi Mátyás

bányászati Vállalat társadalmi ellenőrei által tapasztaltakkal. Az ellenőrzési naplóban rögzített megállapításokat az idegenforgalmi szezon értékelésénél is hasznosítjuk. A gondok, problémák kiküszöbölésére előzetesen felhívtuk a vállalat vezetőinek figyelmét. A következő évi idegenforgalmi szezonra történő felkészülés során Abaligettel összefüggő ellátási és kulturáltságbeli gondok megszüntetése érdekében külön egyeztető értekezletet tartunk az illetékes vezetőkkel, a helyi tanács bevonásával. Vizsgálati megállapításaikat az érintett területen köszönettel fogadtuk.— Kertváros rendezési tervében a 6-os és 7-es tömbben két vendéglátó egység részére van terület biztosítva, a kiszolgálási formája, illetve üzemeltetője jelenleg azonban még nincs meghatározva.
Köszönet

Köszönetét mondok a vál
lalat vezetőinek, a zenekar 
tagjainak és fiam munka
társainak, akik Virág Zsolt 
nevű gyermekem — a II. sz. 
bányaüzemnél volt föld 
alatti lakatos — temetésén 
részt vettek. Bár fiam nem 
az üzemnél, hanem közúti 
balesetnél halt meg, min
den segítséget megadott a 
vállalat, hogy fiamnak bá
nyászhoz méltó temetése 
legyen.

Kívánom, ez a magatartás 
és megértés nyilvánuljon 
meg továbbra Is minden ar
ra érdemes dolgozóval szem
ben. Kívánok minden dol
gozónak és vezetőnek erőt, 
egészséget a további mun
kához. A magam és férjem 
nevében hálás szívvel kívá
nok jó szerencsét!

Virág Istvánná

Október 31.

Takarékossági világnap
éhány évvel ezelőtt egy japán család nem mindennapi szerencséjéről számoltak be a világ nagy hírügynökségei. Egyik napról a másikra vált milliomossá a boldog família, de nem valami jól sikerült üzleti vállalkozás nyomán, sőt mint kiderült, soha semmiféle szerencsejátékkal nem próbálkoztak. Hálával gondolhattak viszont egykori ősükre, aki valamikor a múlt század végén bankba tette kis spórolt pénzét, azzal a kikötéssel, hogy majdani leszármazottai kapják kézhez a kamatos kamatokkal jelentős summára duzzadó összeget.

Miről is jutott eszembe ez a fura történet? Arról, hogy október 31-e a Világtakarékossági nap. Bár a különc japán ős különös ötlete nem hinném, hogy nálunk széles körben követőkre talál, de az évről évre emelkedő lakossági betétállomány azt jelzi, hogy az emberek bizalommal fordulnak az OTP-hez.Ebben persze szerepet játszik az is, hogy az Orszá
Ertünk, fogyasztókért

A HNF a hiánycikkek és árdrágítások ellen
Ezekről és még más hasonló — minket fogyasztókat közvetlenül érintő — kérdésekről esett szó a HNF Üjmecsekaljai IV. körzeti bizottságának október 1-i ülésén. Meghívták mindazon szervezetek képviselőit, akik nap mint nap foglalkoznak e témával.Elsőnek Jakabos Zoltán

ná, a Fogyasztók Megyei Tanácsának elnöke kapott szót:— Elsődleges feladatunk a fogyasztók kollektív jog- és érdekvédelme. Foglalkozunk a jogszabályok betartásával és betartatásával, valamint a lakosság ellátásával. Méhkasba nyúltunk, mikor a tüzelő-, építőanyag- és alkatrészellátás hiányosságait vizsgáltuk. Míg a tüzelő- és építőanyag-ellátásban javulás tapasztalható, addig sokfajta alkatrész még mindig hiányzik az üzletekből.— Szót emeltünk a konfekcióipar — főleg a gyer-mekruházat — torz méretezése ellen. A diabetikus készítmények gyártásának és forgalmazásának gondjait az ipar és a kereskedelem vonatkozásában vizsgáltuk, s próbáltunk közös nevezőt találni. A kistelepülések ellátásán sikerült javítanunk, de ez a javulás korántsem kielégítő.— Sok panasz érkezik hozzánk az új lakások minőségével kapcsolatban. Miután meggyőződtünk a panaszok jogosságáról, vizsgálatot indítottunk, vajon kik és miért vétkesek azért, hogy a drága pénzért megvásárolt otthonokban csö-pög a csap, a nyílászárók rosszul működnek stb. A vizsgálat végén összegeztük a tapasztaltakat és javaslatot tettünk az illetékes szervek felé, milyen intézkedésekkel kötelezzék az építőket arra, hogy a lakásokat kifogástalanul vehessék át a lakók.— Vizsgáltuk továbbá a tartós fogyasztási cikkek forgalmazását. Hűtőgépet, radiátort megfelelő mennyiségben találtunk az üzletekben. a minőségükkel azonban nem vagyunk megelégedve.Az SZMT és a Kereskedelmi Felügyelőség által végzett ellenőrzések a fogyasztókat sértő és megká-

gos Takarékpénztár egyre szélesebb körű szolgáltatásokat nyújt ügyfeleinek. A betétkönyvállomány növekedése összefügg azzal is, hogy igen kedvező különösen a tartósan lekötött betétek kamatlába. De sokan várják a nyereménybetétkönyvek negyedévenkénti sorsolását is, ahol a legszerencsésebbek az itt elhelyezett pénzük akár két és félszeresét is megnyerhetik.

rosító cselekmények feltárása és megtorlása végett történnek. Olyan területeken is szétnéznek, ahol lehetőség van árdrágításra, vagy egyéb szabálysértésre (import kozmetikumok, ajándéktárgyak forgalmazása). Elszomorító az a tény, miszerint a nyári időszakban kevesebb ellenőrzés mellett jelentősen megnövekedett a büntetéssel, fe- lelősségrevonással járó esetek száma. Ez egyértelműen az idegenforgalommal való visszaélést jelzi. Az ülésen szót kapott továbbá Szauer 
István, a MÉV kereskedelmi társadalmi ellenőrzési csoport vezetője.
Tájékoztató

Tájékoztatjuk a lakosságot, 
hogy 1986. szeptember i-töl 
ideiglenes jelleggel éjszakai or
vosi ügyelet működik Lvov- 
Kertváros lakosainak számára. 
Az ügyelet helye: Testvérváro
sok téri körzeti orvosi rendelő.

A rendelés ideje: naponta 
19.00 órától másnap reggel 7.00 
óráig (szombaton és vasárnap 
is).

FELHÍVÁS IRODALMI VETÉLKEDŐRE
Amint már az előző számunk

ban megírtuk, a vetélkedőre 3 
fős csapatok jelentkezhetnek. 
Részvételi szándékukat írásban 
nyújtsák be a szakszervezeti 
könyvtárnak (munkásszálló, B 
épület, telefon: 7-187, illetve a 
Ságváriban levő könyvtárnak, 
telelőn: 7-168) 1986. november
15-ig.

A jelentkezési lapon tüntes
sék fel a csapatvezető és a 
csapat két tagjának nevét, fog
lalkozását, munkahelyének
pontos címét.

A vetélkedővel összefüggő 
tudnivalókat a „Kérdezték az 
információs jelentésekben” cí
mű kiadvány 1986. októberi szá
ma tartalmazza, mely a szak- 
szervezeti bizottságokon, a szak- 
szervezeti bizalmiaknál és a 
könyvtárban megtalálható.

A vetélkedő egymásra épülő 
sorozatból áll. Az alapszerveze
ti vetélkedők résztvevői elődön
tők során jutnak a megyei, fő
városi döntőbe. Ezek legjobb

És ugyan kinek ne volna olyan „mázlista” ismerőse, aki gépkocsi-nyereménybe- tétje révén vált autótulajdonossá.Mostanság az élet szinte minden területén annyit hallunk pazarlásról. Felháborodunk és elítéljük ezeket a jelenségeket. De vajon, hogy állunk a takarékoskodással?Minden év októberének utolsó munkanapja Világtakarékossági nap. A világ takarékpénztárainak egy prágai konferenciája döntött így, jó hatvan évvel ezelőtt.Még valamit. Nem ártana, ha a takarékosság nem csak egy évben egyszer, de az esztendő többi napján is napirendre kerülne.Nógrádi Gábor

— Csoportunk az élelmiszerellátást vizsgálta. Tapasztalataink alapján elmondhatom, hogy a tejtermékek minősége és állaga kifogásolható. Ugyanez elmondható a hentesárura is s ráadásul kevés a választék.A kerekasztal-beszélgeté- sen a szakemberek megemlítették a Vásárlók könyvét, amiről elfeledkeztünk az utóbbi időben. Pedig érdemes bejegyezni az észrevételt — névvel, címmel ellátva —, az illetékeseknek ugyanis kötelessége arra írásban válaszolni.A 10. sz. (ismertebb nevén Szigeti úti) ABC-t jogosan illette meg a dicséret, a Szupermarket-ben pedig érezhetően javult úgy a kiszolgálás, mint az ellátás. Helstáb Judith
Az ügyeletet felkereső bete

gek gyógykezelésének megkez
déséhez szükséges gyógyszerek
kel az ügyelet rendelkezik. A 
sürgős hívásokat továbbra is a 
Lánc utcai központi ügyelethez 
kell bejelenteni a 14-347-es te
lefonszámon.

A rendelés helye megközelít
hető a 16-os és 18-as autóbu
szokkal.

Pécs M. V. Tanácsa vb 
eü. osztály,

9. sz. Tanácskozási Központ

kerülnek a regionális kö- 
[döntőbe, melyek győztesei 
otják az országos döntő csa_ 
ait. Fordulónként bővül a 
Jolgozandó művek száma.
.z alapszervezeti vetélkedő

illetve elődöntőket 1987. 
üár 31-ig kell megrendezni.

vetélkedő tartalmául szol- 
á művek: József Attila vá- 
atott versel; Váci Mihály: 
ízhuszat verő szív; Szabó 

• isten malmai; Illés Béla: 
{foglalás; Darvas József: Ré- 
g eső; Fejes Endre: Rozs- 
emető; Veres Péter: Próbá
ul ■ Déry Tibor: Simon Meny
et ’ születése; Tamási Áron: 
[cső és Bagoly; Simon Ist- 
1 válogatott versek; Fekete 
ula • Az orvos halála; Sánta 
enc- Húsz óra; Illyés Gyu- 
Ebéd a kastélyban; Moldo- 
Gvörgy: Tisztelet Komló- 

:• Gáli István: Ménesgazda; 
gy László válogatott versei.

Trinn Ágota

A takarékosság 
egyik formája 
a KSTAz üzemi, vállalati dolgozók rendszeres megtakarításainak összegyűjtése a Kölcsönös Segítő Takarék- pénztárakban KST-betétek formájában történik. Ennek alakulásáról érdeklődtem Ludányi Lászlónktól, a III. sz. bányaüzem pénztárosától, aki egyben a KST pénztárosi teendőket is ellátja.— A KST-tagok száma éves átlagban 310 fő üzemünkben. ■ Ennek a létszámnak mintegy 75 százaléka fizikai dolgozó. A KST betétállomány a fizikaiaknál az elmúlt évekhez képest 6 százalékkal, a műszaki, adminisztratív állományban levőknél 7 százalékkal csökkent.

— Hogyan és kik működ
nek a KST bizottságban?

— A KST bizottságnak van egy elnöke, három vezetőségi tagja, három ellenőrző bizottsági tagja és két ügyintézője.
— Miként történik a 

KST-tagok szervezése?— Így október hónapban felhívjuk dolgozóink figyelmét és egyben propagáljuk is a KST kifizetésének időpontját, illetve a belépni kívánók jelentkezési lehetőségeit. Külön nem szervezünk. A megbízható és stabil tagokat szeretjük, akiknek hosszú évek során problémamentesen tudtuk lerendezni a kölcsönigényléseiket. Ezen kívül a takarékosság egyéb formáiról is említést tehetünk, hiszen OTP-n keresztül egyre népszerűbbek a közkedvelt takarékossági formák, a rövi- debb-hosszabb ideig szóló betétek.
— Hogyan történik a 

KST kölcsön igénybevéte
lének elbírálása és vissza
fizetése?— A KST-tag éves betétállományának kétszeres összegét veheti fel, miután két vezetőségi tag leellenőrizte, hogy megfelelő idejű munkaviszonya van-e, mennyi az átlagkeresete, van-e letiltása és az egyhavi kölcsöntörlesztés összege belefér-e a keresetének 33 százalékába. A felvett kölcsön visszatérítésére 4 hónap áll rendelkezésre úgy, hogy a havi törlesztés mellett a havi KST-betét is levonásra kerül. A kölcsönt általában vásárlásra, nyaralásra veszik igénybe tagjaink. Takarékoskodni így is lehet. Franyó J.

novemberi programjából
3- án: Nyugdíjas találkozó

(Kutato-feljesztő üzem).
4- én 16.00 órakor: MSZBT- 

vetélkedő.
5- én 16.00 órakor: November

(Szolgáltató üzem).
6- án 14.30 órakor: A II. sz. 

banyaüzem és az Ércdúsító 
üzem Münnich Ferenc szocia- 
JJsta brigádjainak ünnepi bri
gádgyűlése.

8"ári 18.00 órakor: Vállalati 
Hyugdijas találkozó, családi est.
taggyűlés.'00 Órak°r: Nyuscii'ias

15-én 19.00 órakor: A IV. sz. 
bányaüzem gépészetének csalá
di estje.
Ságvári Mozi
fihn)n: Ele£ár>teinber (angol

2-án: Break II. (USA film).
no zon a tavaszon nem(lengyel film).

9-en: Popey (USA film).
órakor: Fehér

torzsfonok (USA film). 
cJs uu18,00 órakor: Vissza
számlálás (magyar film).
Arní előadások ig.00 és 13.00 
órakor kezdődnek.
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A rozsdás koronák 
újjászületnek

I a II. sz. bányaüzem fúrási részlege, hogy termelési költ- 
I scgeit csökkentse, még a hetvenes évek végén elkezd-
! AA te a teljes szelvényű bányafúrásnál használatos Kirgiz 
’ típusú fúrókorona-testek felújítását. Mivel a fúrók
í felújításához új vídialapkák nem álltak rendelkezésükre, ezért 

az elhasznált fúrókorona-testek vídiáit használták fel — meg
fordítva — újbóli beforrasztással. A vídialapkák kinyerését 
hőkezeléssel végezték, ami annyit jelent, hogy kovácstűzben 
addig izzították a koronatestet, amíg a rézzel beforrasztott vi- 
dialapkák ki nem estek. E művelet során azonban a fúróko
rona-testek jelentős része tönkrement, sőt a vidialapkákon 
hajszálrepedések is keletkeztek, ami a felújított fúrók hasz
nálhatóságát lényegesen csökkentette.

Területi villanyszerelő-vetélkedő

Tóth János ezüstérmes

Ezért 1980 januárjában javas
lattal állt elő Rántás József, a 
II. sz. bányaüzem fúrásvezető
je, Jáhn Vilmos fúrómester és 
Hegedűs József lakatos, hogy 
vegyi úton történjen a felújí
tás. Az ily módon újítókká elő
lépett II. sz. bányaüzemiek 
savazásos eljárást javasoltak, 
ami biztosítaná a vídialapkák 
hibátlan visszanyerését és a 
fúrókorona-testek fémtiszta ál
lapotú újrafelhasználását. A 
három újító a vegyi úton tör
ténő felújítás technológiájához 
azonban vajmi keveset értett, 
így felkérték Hohmann Jenő 
vegyészmérnököt (Kutató-fej
lesztő üzem), hogy legyen a 
társuk és szaktudásával segít
se az újítás megvalósulását.

Az újítás beadása óta több 
év telt el. Sok kínkeserves kí
sérletezés eredménye, hogy ma 
mór a Kutató-fejlesztő üzem
ben félüzemi méretekben éven
te 15 ezer darab fúrókorona
test felújítását végzik el. Az 
újítás jelentőségéről, a végzett 
munkáról kérdeztük Hohmann 
Jenőt.

— A Kirgiz fúrókorona-tes
tek felújítása kémiai úton azt 
jelenti, hogy salétromsavas fő
zéssel alkalmassá tesszük új 
vídialapkák beforrasztására. Ez 
a vasnak azon a nevezetes tu
lajdonságán alapul, hogy az 
egy-egy adott hőfokon, egy- 
egy bizonyos koncentráció fe
lett nem oldódik salétromsav

ban, de ugyanakkor a forrasz
tásra használt réz kioldása 
gyorsan végbemegy és ezáltal 
az elkoptatott vídialapkák 
könnyen eltávolíthatók a koro
natestből.

— Tudni kell, hogy a válla
lat több tízezer darab ilyen tí
pusú fúrókorona-testet használ 
el évente és ennek az újítás
nak az a lényege, hogy az el
használódott fúrófejek nem 
mennek veszendőbe. A kémiai 
úton történő felújítás során a 
felújított koronatesteket az 
Anyag- és áruforgalmi főosztá
lyon keresztül az Ipari szerel
vény és Gépgyár Szerszám és 
Porkohászat! Gyára vásárolja 
meg, majd új vidialapkákkal 
ellátva adja el vállalatunknak. 
Itt darabonként a vállalat nye
resége 55 forint. A vídialapkák 
ésszerű felhasználásával kap
csolatban tárgyalásokat folytat 
a vállalat.

A következő évben indul be 
az új fúrókorona-test felújító 
labor, vagy más néven sava- 
zó, ahol két rehabilitált dolgo
zó végzi majd a munkát. Mi
vel a munka folyamatában 
nagy menyiségű nitrózus gáz 
válik szabaddá, az új savazó 
tervezését és kivitelezését úgy 
kellett megoldani, hogy ezen 
gázok ne szennyezzék a kör
nyezetet. A gázok megkötése 
abszorpciós tornyokban törté
nik — mondotta befejezésül a 
vegyészmérnök.

V. T.

Átutalási betétA Dél-dunántúli Áramszolgáltató Vállalat, a Dél-dunántúli Gázszolgáltató Vállalat, a Pécsi Távfűtő Vállalat, és az Országos Takarékpénztár Baranya megyei Igazgatósága közös tombolát rendez az átutalási betétszámla-tulajdonosok között az alábbiak szerint:Egy darab ingyenes tombolajegyet kapnak azok az ügyfelek, akik az Országos Takarékpénztár Baranya megyei fiókjainál 1986. január 1.—1987. február 28. közötti időszakban átutalási betétszámlát nyitottak és megbízást adtak villany, gáz, vagy távfűtési számláinak kiegyenlítésére, továbbá azok is részt vesznek a tombolán, akik korábbi megbízásukat a fenti időszakban kiegészítve pótmegbizást adtak villany-, gáz-, távfűtési díjak ki- egyenlítésére.A nyilvános sorsolást állami közjegyző részvételével, 1987. március 12-én 15.00 órakor tartjuk az OTP Baranya megyei Igazgatóság, Pécs, Rákóczi út 44. szám alatti pénztártermében.A tombolán az OTP ajándékain kívül a DÉDÁSZ, a DDGÁZ és a PÉTÁV által felajánlott nyereményeket sorsoljuk ki.FŐNYEREMÉNY: Polski Piát 126-os személygépkocsi.TOVÁBBI NYEREMÉNYEK: színes televízió, MZ motorkerékpár, automata mosógép, hordozható televízió, magnós rádió, fényképezőgép, varrógép, sátor, kemping kerékpár.A nyereményeket a Dunántúli Napló március 13-i számában közzétesszük, ezen kívül március 16-tól a megye minden OTP egységében kifüggesztjük.A nyeremények 1987. április 15-ig, a Rákóczi út 44. sz. alatt vehetők át a nyitvatartási idő alatt.Nyisson ön is átutalási betétszámlát az Országos Takarékpénztár Baranya megyei egységeinél!Adjon megbízást villany-, gáz-, vagy távfűtési számláinak kiegyenlítésére! .....Országos Takarekpenztar Baranya megyei Igazgatósága
Polgári fegyveres őreink helytállása

A közelmúltban került meg
rendezésre Budapesten, a 
Fegyver- és Gázkészülék Gyár 
területén a polgári fegyveres 
őrség II. országos versenye. A 
versenyen vállalatunk polgári 
fegyveres őrsége is képviseltette 
magát az előírás szerinti négy
fős csapattal, melyet a ver
senyre elkísért Czinszky Ferenc 
parancsnok is.

Harmincnégy csapat küzdött 
a pontokért. Az átfogóan szé
les skálájú, komoly követelmé
nyekkel megtűzdelt versenyen 
Igen jó képességű csapatok szo
ros küzdelmet vívtak. Szolgá
lati és politikai ismeretek, 
tesztkérdések, gránátdobás, AK 
géppisztoly szétszerelése és 
összerakása szerepeltek az elő
irányzott követelmények kö
zött.

E komoly próbatételen válla
latunk fegyveres őrei kiválóan 
helytálltak. A lövészet egyéni 
első díját Kiss Sándor szerez
te meg. Szakmai csapatver
senyben szintén első dijat, míg 
összetett versenyben a 2. he
lyezést érte el a csapat. A csa
pat többi résztvevője: Hegyi 
Miklós, Sasvári László és Bar
csa Zoltán.

Czinszky Ferenc így nyilat
kozott :

— Két hónapon keresztül ké
szültünk a versenyre úgy el
méletileg, mint gyakorlatilag. 
A szakmai első helyezést igen 
nagyra tudom értékelni, hiszen 
17 ponttal előztük meg a má
sodik helyezettet. Komoly, be
csületes helytállás volt. A vál
lalat hírnevét öregbítettük.

K. G.

Szeptember 30-án rendezték meg a területi villany- szerelő vetélkedőt a Gorkij Munkásotthonban. A MÉV színeiben Tóth János, a II. sz. bányaüzem fiatal szakmunkása indult, aki — mint erről már hírt adtunk — a vállalati villanyszerelő vetélkedőn első helyezést ért el.A „Ki minek mestere” vetélkedőt két kategóriában indították. János a másodikban indult, vagyis azok között, akiknek öt évnél hosszabb szakmai gyakorlat áll a hátuk mögött.A verseny reggelén még mind a tíz résztvevőnek fennállt a lehetőség — „talán sikerül továbbjutnom az országos versenyre!” A szakmai feladat végeztével már korántsem volt mindenki esélyes a továbbjutásra.
— János, miért nem si

került sokaknak a feladott 
szerelés? Olyan bonyolult 
volt, vagy az idő volt rö
vid a pontos munkához?— A feladat nem volt megoldhatatlan. Irányváltó kapcsolási rajzát kellett elkészíteni, ezt követően pedig az összeszerelést. Minderre 3 óra állt rendelkezésre. Én másfél óra alatt elkészítettem. Ha a hátralévő időben javítok a kivitelezésen, nem adtam volna tíz pont előnyt a verseny győztesének.

— Milyen formában vizs
gáztatták az elméleti anyag
ból?— Harmincadikán tesztlápon jeleztük az általunk helyesnek vélt állítást. A telitalálatos megfejtőnek hatvan pont járt. További 30 pontot a szakmai szóbelin lehetett

összegyűjteni két tétel megválaszolásával. A szóbeli versenyre másnap került sor. A politikai ismeretek felmérése ugyanilyen formában — írásbeli, szóbeli — történt.
— A villanyszerelés tör

vényei minden területen 
azonosak. Mégis, nem je
lentett hátrányt, hogy ön 
speciális területen, a bá
nyászati villanyszerelésben 
jártas leginkább?— A versenyfeladat az épület-villanyszerelés ismereteit követelte. Hátrányt inkább csak a felkészülésben jelentett, hisz a munkahelyemen nem volt lehetőségem a gyakorlásra. Az, hogy így is helytálltam, a szakma iránti érdeklődésemet bizonyítja.Ha az országos versenyre nem is jutott tovább, de a „Ki minek mestere” területi vetélkedő második helyezéséért méltán gratulálhatunk. Helstáb J.

Környezetvédelmi kutatások 
a Kutató-fejlesztő üzemben (II.)

Tanulságos 
balesetA környezetvédelemmel összefüggő problémák sajátos volta miatt döntött úgy a vállalat vezetése, hogy általános környezetvédelmi kérdésekben is nagy tapasztalattal és ismerettel rendelkező szovjet szakemberek bevonásával végzünk részletes helyzetfelmérést radioaktív hulladékaink kezelésével kapcsolatos további feladataink meghatározásához. Ezért kértük fel a munkákban való közreműködésre a moszkvai össz-szövetségi Kémiai Technológiai Kutatóintézetet. Az intézet munkatársai és a vállalatunk illetékes szakemberei által korábban készült munka- program alapján — erről ugyancsak az Ércbányász hasábjain tájékoztattuk már olvasóinkat — vizsgáljuk a szennyezőforrásokat és végzünk kutatást.A szovjet szakemberek eddig készült tanulmányai elsősorban az ércfeldolgozással közvetlenül összefüggő hulladék- és szennyezőforrásokat minősítik és ezek környezeti hatását vizsgálják. Az egyes forráshelyeken a környezetbe kikerülő radioaktív anyagok meny- nyisege a megállapítósok szerint minden esetben alatta van a nemzetközi ajánlásokban szereplő megengedhető értékeknek. Ez azonban nem jelenti azt, hogy az ésszerűség határán belül ne keressük a kibo

csátott szennyezőanyagok további csökkentésének lehetőségeit.Az intézet kutatói megadták azon meddő jellemző adatait is, amelyek alapján meddőink egy része hasznosításra kerülhet a népgazdaság bizonyos területein.Az utóbbi évek kutatási eredményeinek egyik legfontosabb realizálását a bó- nyavíztisztító rekonstrukciójának megvalósításában látjuk. A rekonstrukció még ebben a tervciklusban befejeződik. A kialakításra kerülő új bányavíztisztító rendszer — mely az eddigieknél is hatékonyabb uránkivonást tesz lehetővé — alkalmas lesz arra, hogy a bányavíz teljes mennyiségét uránmentesítsük még akkor is, ha a bányavíz jóval a megengedett koncentráció alatt tartalmaz uránt.Tovább szélesítjük a per- kolációs feldolgozásba bevont és eddig a felszínen tárolt meddők körét és ezzel környezetvédelmi szempontból is újabb előrelépést teszünk a veszélyes hulladékok kezelése terén.Fontosak a meddőhányók rekultivációjára irányuló kutatásaink, amelyek alapján választ kaphatnak arra, hogy a szokásos körülményektől lényegesen eltérő talajkémiai tulajdonságok mellett milyen növények telepítése a legcélszerűbb adott típusú meddőhányókon.

Változatlanul foglalkozunk a nagy sótartalmú oldatok kezelésének kérdéseivel. A problémák megoldása ebben az esetben nemcsak környezetvédelmi, de gazdasági szempontokból is fontos feladat.Kutatásaink egy része más vállalatoknál felhasználósra kerülő radioaktív anyagokat tartalmazó nyersanyagok, vagy az ott képződő hulladékok: foszfori- tok, szenek, pernyék sugárzóanyag-tartalmának kinyerésére és hasznosítására irányul. E kutatásokat részben más vállalatok közreműködésével végezzük.Vállalatunknál elsősorban a radioaktív anyagokkal való környezetszennyezés megakadályozása, illetve mérséklése jelent feladatot. De hiba lenne megfeledkeznünk arról, hogy ipari tevékenységünkkel ezeken túlmenően is szeny- nyezhetjük környezetünket és a környezetszennyezés csökkentéséhez sok esetben nem szükséges semmilyen kutatás, csak egyszerűen figyelmes, körültekintőbb munkavégzés, nagyobb felelősség környezetünkkel szemben. A felelősség ébrentartását segíthetné talán az is, ha az Ércbányász időről időre körkérdést intézne a vállalat üzemeihez: És önök mit tesznek a környezet védelméért?dr. Csővári Mihály

A 16/25-ös vakakna 25. szinti rendezőjén augusztus 26-án É. J. szállítócsillés szenvedett súlyos balesetet.A tele rendezőn a csillék szétkapcsolása volt a feladata. A vágányzárból egy csille egészen, egy pedig félig kilógott. Ezeket akasztotta le a vágányzáron áthajolva, felülről, amikor a mozdony újabb húsz csillét lökött a szerelvényre. Az előremozduló következő csille a törzsét a csilleszekrény és a vágányzár zárórugó borítása közé
Bányamérnök hallgatók 
kerestetnek

A Miskolci Nehézipari Mű
szaki Egyetem bányamérnöki 
kar dékáni hivatala tájékozta
tó előadást tartott a beiskolá
zásokról a vállalatok képviselői 
és lapszerkesztők számára. A 
bevezetőben elhangzott, hogy 
az egyetem tanulási lehetőséget 
ajánl (el a középiskolásoknak 
egy olyan szakma tanulásához, 
amely a műszaki és természet- 
tudományos műveltség ötvöze
te. Az ipar fontos alappillére, 
a bányászat. Olyan egyetemen 
és karon van tanulási lehető
ség, ahova ma is szívesen, szép 
emlékekkel járnak vissza az 
egykori diákok. Az intézmény 
251 éves fejlődése, sorsa az 
egész bányásztársadalom szív
ügye. Az előadó a továbbiak
ban arról beszélt, hogy a bá
nyászati szakon olyan mérnö
küket képeznek, akik alkalma
sak a mélymflvelés, a külfej
tés, a termelő-szállítás, az ás
ványelőkészítés és egyéb gépé-

szorította. Belső sérülést szenvedett.F. J. megsértette a MÉV Szabályzat 3.1.6. pontjában leírt szabályt: „A csilléket csak nyugvó helyzetben szabad kézzel össze-, vagy szétkapcsolni, kapcsoláskor tilos a csillék közé állni, vagy hajolni, az ütközők közé kézzel benyúlni.”A szabálytalanságot tetézte, hogy azt olyan képtelen helyen követte el, ahol nemcsak az ütközők által való összenyomatás jelentette a veszélyt.Balaskó Tibor

szctl és villamos, valamint a 
termelő munka gazdaságos 
megszervezésére és irányításá
ra.

— A hazai bányászat nem 
csak a jelenben, hanem a jö
vőben is újabb szép feladatok
kal várja a jövő bányamérnö
keit. A jól felkészült bánya
mérnök biztos jövőbe nézhet. 
Ebben a tudatban ajánljuk azon 
középiskolai tanulóknak a bá
nyászszakmát, akik egész élet
re szólóan hivatásnak választ
ják a bányászatot — fejezte be 
tájékoztatóját dr. Somosvári 
Zsolt dékánhelyettes.

Elsősorban a bányászszülők 
figyelmébe szeretnénk ajánla
ni, hogy fontolják meg gyer
mekük jövőjét, a ma és hol
nap középiskolásai számára pe
dig legyen figyelemfelkeltő, 
nyitva áll előttük a tudomány 
vára, éljenek vele.

K. M.

• •
Önkéntes
lelkesedéssel

Hagyománya, igen nagy nép
szerűsége és nem utolsó sorban 
óriási tekintélye van az Ércdú
sító üzem munkavédelmi vetél
kedőjének. A legutóbb szerve
zett vetélkedőn háromfős cso
portok vettek részt. A selejte
zőt meglehetősen nagy létszám
ban, 29 csapat részvételével bo
nyolították le. A csapatok meg
felelő felkészültségét mutatta, 
hogy még az utolsó helyezett 
csapat is 22 pontot szerzett az 
elérhető 45-ből. A tökéletes 
szervezés dr. Bárány Imre és 
Lukács Imre nevéhez fűződik.

A döntőt szeptember 30-án 
rendezték 9 csapat részvételé
vel. Az elérhető maximális 
pontszám 85 volt.

Első lett az Úthenger csapat 
71, második a Május 1 csapat 
69 ponttal, ök jutottak a vál
lalati döntőbe.

A versenyzők felkészültségé
vel a zsűriben helyet foglaló 
Róka Péter üzemigazgató és 
Simon János szb-titkár annyi
ra elégedett volt, hogy a ter
vezett hat csapat jutalmazásán 
túl mind a kilenc csapatot 
pénzjutalomban részesítették.

Ez a munkavédelmi felké
szültség és a lelkesedés is min
den bizonnyal benne van az 
ÉDÜ idei kiemelkedően jó ba
leseti mutatójában.

Keller Gábor

KözleményAz Ipari Informatikai Központ megküldte 158 hazai vállalat felhívását üzemi, termelési problémáik megoldására. A 270 oldalas könyv tartalmazza a kitűzött feladatokat és díjakat. Megtekinthető és felvilágosítás kérhető: Berhidai Lajos iparjogvédelmi előadónál, Központ, munkásszálló A épület 102. Telefon: 7-194,
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SZM-kupa

Díjkiosztó ünnepség
Október 10-én az SZMT székházában került sor az SZMT Kupa összetett bajnokság versenysorozatának díjkiosztó ünnepségére. 

Orosz Miklós, a sportbizottság vezetője ismertette a meghívottak előtt a három éve kezdődött tömegsportrendezvények fontosságát és eredményességét. Szólt arról, hogy ebben az évben ötezer sportoló nyolc sportágban mérte össze erejét és tudását. A nagy érdeklődésre való tekintettel a

sportbizottság a jövő évben a meglévő versenyszámokat újabb kettővel, a tenisz és asztalitenisz sportágak bevonásával kívánja bővíteni. Ezt követően került sor a díjkiosztó ünnepségre. Most azokat a csapatainkat soroljuk fel, amelyek sportáganként az első öt között végeztek.Férfi labdarúgás: 4. IV. üzem, 5. Anyagosztály. Női labdarúgás: 2. MÉV. Férfi kézilabda: 3. MÉV. Kocogás: 4. IV. üzem. Úszás: 1. Szolgáltató üzem. Lövészet:
LövészetA VI. forduló, amely egyben a Bányász Kupa befejező része volt, nem hozott változást az élmezőnyben. A hat aranyérmet nyert ÉDÜ versenyzői számára legfeljebb az lehetett a kérdés, mely együttesek követik őket a dobogón.Most az eredmények ismeretében a férfiak küzdelmében a III. sz. bányaüzem csapata szerezte meg az ezüst-, a Szolgáltató csapata pedig a bronzérmet. Egyéniben a bajnok Szigeti mögött Dömötör lekörözte a korábban ezüstéremre pályázó Királyt és Tarit. A női mezőnyben — mint várható volt — a győztes ÉDÜ mögött a Szolgáltató együttese állhatott fel a dobogó második fokára, míg a kutatómélyfúrósok kénytelenek voltak beérni a harmadik hellyel. Az egyéni győztes Tarjányiné egy pillanatra sem adott esélyt Ragoncsánénak és Polgárnénak „a trónfosztáshoz”, így a két versenyző az ezüst-, illetve a bronzéremért küzdhetett.A pisztoly csapatversenyen a győztes ÉDÜ mögött a Szolgáltató és a Kutató-mélyfúró végzett a második, illetve a harmadik helyen. Somogyi ezúttal is megvédte múlt évi bajnokságát két klubtársa, Herr és Orosz előtt.A Bányász Kupa összetett bajnokság végeredménye:Férfi csapat: 1. ÉDÜ 2690,2. III. sz. bányaüzem 2617,3. Szolgáltató üzem 2591, 4.Kutató-mélyfúró 2459, 5.II. sz. bányaüzem 2359, 6. Kutató-fejlesztő 2302 körrel.Férfi egyéni: 1. Szigeti (ÉDÜ) 935, 2. Dömötör (II. sz. bányaüzem) 913, 3. Király (III. sz. bányaüzem) 905 körrel.Női csapat: 1. ÉDÜ 2570,2. Szolgáltató üzem 2418, 3. Kutató-mélyfúró 2299, 4. II. sz. bányaüzem 1824 körrel.Női egyéni: 1. Tarjányiné (ÉDÜ) 890, 2. Ragoncsáné (Szolgáltató üzem) 847,3. Polgárnő (ÉDU) 845 körrel.Pisztoly csapat: 1. ÉDÜ 2740, 2. Szolgáltató üzem 2583, 3. Kutató-mélyfúró2382, 4. II. sz. bányaüzem 1661/4 körrel.Egyéni: 1. Somogyi (ÉDÜ) 934, 2. Herr (ÉDÜ) 910, 3. Orosz (ÉDÜ) 901 körrel.K. M.

Lékai Kupa ’86

A Lékai Kupa győztes csapata.A III. sz. bányaüzem Lé- az volt, hogy ez az új formában lebonyolított rendezvény jobb az eddiginél. A jövőben ezt az utat kell járni. F. J.
kai János KISZ-szervezete és a tömegsport-bizottság az idén is megrendezte a Lékai Kupa elnevezésű üzemi kispályás labdarúgó-bajnokságot október 11-én, a Ho Si Minh-parkban, villámtorna keretében. A benevezett hat csapatot két csoportba sorsolták és körmérkőzés formájában döntötték el a helyezéseket. A csoportok első és második helyezettjei kerültek az elődöntőbe, ahol a keresztbejátszások után először a vesztesek játszottak a bronzéremért, míg a győztesek a kupáért. Mindkét mérkőzésen szoros küzdelemben alakult ki a végeredmény. Első helyezett lett a Mélyszint I. KISZ- alapszervezet csapata, a második helyezett a főbányamesteri csoport, míg a harmadik helyezett lett az Eötvös ifjúsági operátorbrigád csapata.A bajnokság után közvetlenül zajlott le az ünnepélyes díjkiosztással egybekötött eredményhirdetés a PMSC klubházában. Az első három helyezett csapat oklevél és pénzjutalomban, míg a legjobb góllövő Bozó Lajos (Mélyszint I.) tárgyjutalomban részesült.A jelenlevők véleménye

2. Szolgáltató üzem, 3. Kutató-mélyfúró üzem. Horgászat: 3. Kutató-mélyfúró üzem. Gyalogtúra: 3. ÉDÜ.Az egész éven ót tartó versenysorozat összesített pontversenyét a TANÉP csapata nyerte a MÉV Szolgáltató üzem kollektívája előtt. A győztes 10, a második helyezett 5 ezer forint jutalmat kapott.Gratulálunk sportolóinknak az SZMT Kupában elért sikerekhez.Kovács Miklós

Labdarúgás

Köszöntjük a 9-szeres bajnok Kutató-mélyfúró csapatát— Egy híján tíz, jövőre jubileumot szeretnénk ünnepelni — hallottuk a bajnok Kutató-mélyfúró játékosaitól a Szolgáltató elleni l:l-re végződött mérkőzés után.Ahogy ismerjük őket, beváltják ígéretüket! Ezzel befejeződött a Bányász Kupa kispályás labdarúgó-bajnokság, de mégsem, mivel még vissza van kettő elmaradt találkozó. Különösen a Szolgáltató—Kutató-fejlesztő mérkőzés eredménye lehet sorsdöntő.Az ezüstérem sorsa még nem dőlt el. Pillanatnyilag az Anyagosztály érezheti magáénak, de amennyiben a Szolgáltató megnyeri az elmaradt mérkőzését, úgy helycserére kerül sor, amely alapos átrendezést okozhat a dobogós helyezésekben. A Modellezők—ÉDÜ találkozó eredménye nem hozhat különösebb változást a középmezőnyben, legfeljebbMohaiék egy hellyel feljebb, illetve a Központ egy

Sport- 
hírek

LÖVÉSZÉT: A III. sz. bánya
üzem Lékai János Gépészeti 
KISZ-alapszervezete a fegyve
res erűk napja tiszteletére ok
tóber 9-én egésznapos lövész
versenyt rendezett az üzem lő
terén. Az egyéni és csapatver
senyen 177 fő vett részt. A 
női egyéni versenyt Magda 
Edit nyerte, Körmöndi Béláné 
és Klein Tamásné előtt (mind
hárman a Szvetlána Szavickaja 
ifjúsági szocialista brigád tag
jai). A férfi egyéniben az első 
helyezett Gazdag István (Hu
nyadi ifjúsági szocialista bri
gád), a második helyezett Be
rényi Tamás (geofizika műsza
ki brigád) és a harmadik he
lyezett Vértes István (Eötvös 
operátor brigád). A csoportok 
versenyében a Hunyadi ifjúsá
gi szocialista brigád diadalmas
kodott az Eötvös ifjúsági és az 
V. körlet műszaki brigádja 
előtt.

TENISZ: Befejeződtek a kö
zel egy hónapig tarló vállala
ti teniszbajnokság férfi egyes 
és páros küzdelmei. A mérkő
zéseket a II. és a III. sz. bá
nyaüzem pályáin bonyolították 
le egyenes kiesési rendszerben. 
Vállalatunk dolgozói között
egyre nagyobb népszerűségnek 1 
örvend a tenisz. Évről évre nő ' 
azok száma, akik a teniszjá- j 
tékot kipróbálva rendszeres 
testedzésként válasszák e sport
ágat. így fordulhatott elő az, ! 
hogy a vállalati teniszbajnok- ' 
ság történetében az indulók 
száma meglepően magas volt. ' 
Az egyéni küzdelmekben 32 fő, 1 
míg a párosok versenyében 12 
páros vett részt. A tenisz férfi j 
egyéni bajnoka: Szabó Győző, 
(III. sz. bányaüzem), a máso- | 
dik helyezett Bogyai Ferenc 
(II. sz. bányaüzem) és a har
madik helyezett Kulcsár László 
(in. sz. bányaüzem) lett. A 
párosok versenyét a Szabó 
Győző—Pados Imre (III. sz. bá
nyaüzem) az ezüstérmet a Bo
gyai Ferenc—Perlaky Andor 
(II., III. sz. bányaüzem), míg 
a bronzérmet a Berényi Tamás 
—Bátor Béla (in. sz. bánya
üzem) kettős nyerte.

F. J.

Az 1986. évi bajnokcsapat. Balról jobbra állnak: Héjas, Szilágyi, Gál, Mázik,Vojtek A. Guggolnak: Hámos, Szabó, Unyi, Podraz, Darázs, Radó. A képről hiányzik: Veres, Kollár, Angyal, Háber. Vojtek János felvételehellyel lejjebb végez. Mivel az elmaradt mérkő- az élmezőny Állasa:íTmnnp, , - -ti zésekre lapzárta után ke- Kwatd-mf. 22193377:243v EDI) al2 ?ü?t sor, ezért a bajnokság £ ^^m 1 J3, | | ?az ÉDÜ győzelme eseten, n értékelésére a következő 4. szolgáltató 21 13 5 3 53:29 3III. üzemiekkel szemben, számunkban kerül sor. M

Rejtvényünk vízsz. 1., folytatva függ. 14. sorában Lakatos 
István: Félelmetes tájék című verséből idézünk. Megfejtésül 
az idézetet kérjük beküldeni a szerkesztőség címére 1989. no
vember 10-ig. A helyes megfejtők között könyveket sorso
lunk ki.

Vízszintes: 14. Drót. 15. Bor
bély. 16. Ellenszegülés. 17. Női 
név. 19. Szár közepe! 21. D. 
S. 22. Görög hangzói. 23. Há
zikó. 25. R. N. 27. Ízesít. 28. 
Tojás — németül. 29. Szövet
fajta. 31. Az Alföld fája. 33. 
Erbium. 34. Lóbetegség. 35. Láb
bal továbbít. 37. Arany — fran
ciául. 38. Helyhatározó. 39. He
lyet foglal. 41. összetartozás. 
45. Folyó a Szovjetunióban. 46. 
Albán pénznem. 48. Régi súly
mérték. 49. M. I. S. 50. Ci
gány. 52. Lehullott levél. 54. 
Szemle része! 56. Apró. 58. 
Csendes folyó. 59. Fél zebu! 
60. Meghunyászkodóan. 64. Né
velő (ford.). 95. Évszak. 96. 
Csereérték. 67. Germán nép. 
98. Régi súlymérték. 69. Ket
tős betű. 70. Növényi szár. 72. 
Könnyezésre késztet. 74. Kiej
tett mássalhangzó. 75. Szám
név. 76. Stroncium. 78. Lányok, 
asszonyok. 79. Végtag. 80. Rang
jelző. 83. igazgató röviden. 85. 
Bejegyez. 86. Kéz. 88. irányító 
száma: 8542. 91. A szív felöli 
oldalra. 92. Kutyalak.

Függőleges: 2. Régi számsors
játék. 3. Kötőelem. 4. Szalma 
része! 5. Hamis. 6. L. F. 7. 
Tőszámnév. 8. Vadászkutya. 9 
Gallium. 10. Időmérő. 11. Pa

ripa. 12. Juttat. 13. Dia betűi.
18. Sereg. 20. Kanóc. 23. Szedi 
a lábát. 24. Rámáz. 26. Nátri
um. 27. Becézett női név. 29. 
Albán pénznem. 30. Csak — né
metül. 32. Fogatos. 33. Ellop. 
36. Irodai kapocs. 40. Leemel. 
42. Vakmerő. 43. A dohány ha
tóanyaga. 44. Americium. 47 
Kicsinyítő. 51. o. D. 53. Rádi
um. 55. Szaporítószerv. 57. Égés
termék. 61. Hajadon. 62. Lako
ma. 63. Fordított tan! 70. Já
rom. 71. Arzén. 73. Mértani fo
galom. 74. Afrikai főváros. 77. 
Élelmiszer. 79. Szükséges. 81. 
Házikó. 82. Ellenszegülés. 84. 
Gyom. 85. B. A. A. 87. Görög 
betű. 88. Római hatos. 89. s. 
A. 90. Tetejére. 91. Bróm.

Juhász Károly*
Lapunk október elsejei szá

mában közölt keresztrejtvény 
helyes megfejtése:

Szél fut a szőlőhegyen át, 
Hallani síró sóhaját. 
Panaszos jajjal nyög bele 
A szedett tőkék kebele.

Könyvjutalomban részesül
nek: Pataki Sándorné (7682 
Bükkösd, Rákóczi u. 19.), Koz
ma László (Központ), Tóth Beá
ta (7633 Pécs, 39-es dandár út 
3/a.).



Szigorúbb körülmények, 
fokozott követelmények

Napirenden 
a káderpolitika
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Vállalták - teljesítettékKöszöntjük az éves tervüket november 15-ig teljesítő szocialista brigádokat.

II. SZ. BÁNYAÜZEM11-es csapat, vezetője: Bérezi Gyula: 21-es csapat, vezetője: Rambola István; 22-es csapat, vezetője: Kiss Árpád; 506-os csapat, vezetője; Ádám Ferenc; 510-es csapat, vezetője: János Jó
Politikai
könyvnapokÉppen negyedszázada annak, hogy első alkalommal tartottak politikai könyvnapokat hazánkban. Az idei rendezvénysorozat megyei megnyitójára november 20- án, Szigetváron kerül sor. A Kossuth Könyvkiadó, csakúgy mint korábban, ez évben is szépszámú kiadvánnyal kedveskedik olvasóinak.A társadalomtudományi és politikai könyvek mellett persze jónéhány más jellegű mű kiadásával és terjesztésével is foglalkozik a Kossuth, a szépirodalomtól egészen a szakácskönyvig.— A politikai könyvek mellett évente 80—90 más jellegű kiadványt jelentetünk meg — mondja Ko
vács Ferenc, a Kossuth Könyvkiadó Baranya megyei kirendeltségének vezetője. — Többségük a történelemmel, népszerű formában foglalkozó hasznos ismereteket nyújtó, olvasmányos szerzemény. Egyébként a megyében mintegy tíz százalékkal többet költenek a dolgozók Kossuth- kiadványokra, mint tavaly.Az utóbbi másfél hónapban jónéhány kiadvány már napvilágot látott, összesen 23 új könyv kerül az olvasók kezébe a könyvnapok alkalmából.Kádár János beszédeiből és írásaiból válogatták azt a kötetet, amely „A szocializmus megújulása Magyar- országon" címmel látott napvilágot. De akit éppen Karol Wojtila — azaz II. János Pál pápa — élete érdekel, az éppúgy megtalálja az érdeklődésének megfelelő kiadványt, mint aki mondjuk Palmiro Togliattinak az olasz fasizmusról szóló előadássorozatáról ki- í ván újabb ismereteket sze- ! rezni. N. G. I

zsef; 541-es csapat, vezetője: Marián Tamás.III. SZ. BÁNYAÜZEM14-es csapat, vezetője: Molnár György; 2-es csapat, vezetője: Kácz Károly; 36-os csapat, vezetője: Antal József; 50-es csapat, vezetője: Valkovics Ferenc; 70-es csapat, vezetője: Tóth András; 84-es csapat, vezetője: Dani Ferenc.IV. SZ, BÁNYAÜZEM5-ös csapat, vezetője: Hegedűs Ferenc; 34-es csapat, vezetője: Kozári Tibor; 44- es csapat, vezetője; Kispál László; 46-os csapat, vezetője: Slapsi Tibor; 70-es csapat, vezetője: Varga János: B—4-es csapat, vezetője: Futó Illés.
Biztonságtechnikai
értekezletOktóber 31-én, a III. negyedév munka- és egészségvédelmi helyzetét értékelték a vállalat biztonság- technikai szakemberei. Az írásos beszámolóból kitűnt, hogy a legtöbb üzemben mind a balesetek gyakorisága, mind az ebből eredő kiesett műszakszám a megtűrt alatt maradt. Az említett időszakban 84 három napon túl gyógyuló sérülés történt a vállalatnál. A balesetek személyi okait vizsgálva megállapítható, hogy továbbra is a sérültek figyelmetlensége és az előírásellenes munkavégzés a legtöbb baj okozója.

Dr. Tisza István, a II. sz. bányaüzem főmérnöke egyebek között arról számolt be, hogy náluk szigorúan fellépnek a technológiai fegyelem megsértői ellen. Mindent elkövetnek a helyzet javításáért, de a sok áthúzódó baleset — példaként három ujjtöréses sérülést említett, amely még tavaly történt — jelentősen rontják a kiesett műszakszám-mutatójukat.
Ádám Károly, a III. sz. bányaüzem biztonsági mérnöke is szólt a technológiai , fegyelemsértésekről. Ezek ‘ csökkenését egyebek kö- , zött a baleseti oktatások eredményesebbé tételétől várják. Ebben egyre nagyobb szerep jut a videónak. Az üzemben készített oktatófilmeket nemcsak a baleseti oktatásokon, de a jövőben a szakmai tanfolyamokon is fel szerelnék használni.
Bokodi Géza, a IV. sz. bányaüzem biztonsági mérnöke arról számolt be, hogy íz említett időszakban jelentősen javult a gyakorisági mutató (körülbelül fele a megtűrtnek), ugyanakkor őket is több áthúzódó baleset súlytja.

Kitüntetéseknagy októberi szocialista forradalom 69. évfordulója alkalmából kiemelkedő politikai, gazdasági és társadalmi munkájuk elismeréseként az ez alkalomból rendezett ünnepségeken vállalatunk dolgozói közül az alábbiak részesültek kitüntetésben;A Magyar Népköztársaság Csillagrendje kitüntetést kapta: Bús János geofizikus (IV. sz. bányaüzem).A Munka Érdemrend arany fokozata kitüntetést Kasik György vájár (II. sz. bányaüzem), míg ugyanezen elismerés ezüst fokozatát Pálffy Norbertné bércso- port-vezető (Ércdúsító üzem) vehették át.Kiváló Úttörővezető elis- ’ mérésben részesült Géber I Sándor iparjogvédelmi előadó (Központ).
I Az MSZMP Baranya me

Varga Mihály, a műszaki főosztály vezetője egyebek között arra hívta fel a figyelmet, hogy az év hátralevő időszakában nehéz napok várnak ránk. Az év végi hajrá idején is. nagy szükség van a gyakori ellenőrzésekre, különösen a délutáni és az éjszakás szakokban. Javasolta továbbá, hogy az írásos beszámoló, amely a szellőztetés, a porelhárítás és a sugárvédelem helyzetével is foglalkozik, a jövőben tartalmazza a klí- matizációról szóló jelentést is, hiszen egyre gyakrabban kerül napirendre ez a problémakör.Végezetül átadta a III. negyedév baleseti versenyeinek díjait. A bányaüzemek versenyében ismét a III. sz. bányaüzem győzött, míg a külszínieknél az Ércdúsító üzem szerezte meg az elsőséget.Nógrádi Gábor
Ki minek mestere vájárvetélkedő 1986.

Csöndör László felvételeTudósításunk az 5. oldalon.

gyei Bizottsága Kiváló Pártmunkáért emlékplakett elismerésben részesítette: Honti Lajost (IV. sz. bányaüzem), Kántás Józsefet (II. sz. bányaüzem) és Rézműves Tibort (III. sz. bányaüzem).A Baranya megyei párt- bizottság Kiváló pártmunkáért oklevelét vehették át: Baranyi István (Kutatómélyfúró üzem), Harsányi Lajos (II. sz. bányaüzem), Juhász Alajosné (Kutatófejlesztő üzem), Kálmánczi József (III. sz. bányaüzem), Kónya Lászlóné (Szolgáltató üzem), Kurucz István íjv, sz. bányaüzem), Medve András (II. sz. bányaüzem), Molnár Károly (IV. sz. bányaüzem), Nagy János (Szolgáltató üzem), Nádor Győző (II. sz. bányaüzem), Németh István (Ércdúsító üzem), Tornai János (III. sz. bányaüzem), Tőke Jenő (Anyag- és áruforgalmi főosztály), Tőzsér Ottó- né (Központ), Túri Gyula (IV. sz. bányaüzem), Vollár Imre (Ércdúsító üzem).SZOT oklevél elismerésben részesült: Dani Ferenc (III. sz. bányaüzem), Óvári György (Központ).Az MSZMP MÉV Bizottságának Elismerő oklevelét 25-en vehették át.Vezérigazgatói dicséretet 31 fő kapott, míg a vállalati szakszervezeti bizottság Elismerő oklevelében négyen részesültek.Kiváló dolgozó kitüntetést négyen vehettek át.

A közelmúltban került sor a vállalati pártbizottság ülésére, ahol az egyik napirend az MSZMP káderpolitikájára hozott határozatából adódó vállalati feladatokkal foglalkozott. Ezzel kapcsolatban kérdeztük a téma előterjesztőjét, Varga 
Jenőt, a pártbizottság titkárhelyettesét.

— Hogyan érvényesül 
vállalatunk káderpolitikájá
ban a vezetőkkel szemben 
támasztott hármas követel
mény?— A káderpolitikái határozatban a vezetővel (politikai, társadalmi, gazdasági, műszaki) szemben támasztott követelmények: a politikai és erkölcsi alkalmasság, a szakmai hozzáértés, vezetői rátermettség. A gyakorlat az, hogy a követelményrendszert rugalmasan alkalmazzuk, törekedve az összetevők összhangjára úgy, hogy a vezetők a fe
ladatok különbözőségének megfelelően alkalmasak legyenek azok ellátására, a párt politikájának végrehajtására.— A vállalatnál megindult egy generációváltási folyamat, a különböző vezetői szinteken. Adódik a feladat, hogy e folyamatra a vezetői tartalékokat, a fiatalokat elő és fel kell készíteni. A velük való gondoskodást és tervezést az eddigieknél bátrabban szeretnénk megvalósítani. A bátorság mellett a hosszabb távú gondolkodás, az előrelátás is főbb szempontjaink között kap helyet.

— A szigorú gazdálkodá
si körülmények fokozott kö
vetelményeket támasztanak 
a vezetők elé. Politikai, 
szakmai képzéssel miként 
sikerül elérni, hogy eleget 
tudjanak tenni ezen meg
növekedett követelmények
nek?— A kérdés helytálló és egyben megállapító. A vezető akkor tud eleget tenni a szigorúbb követelményeknek, ha elsősorban saját munkájával szemben növeli igényeit. Keresi, kutatja az újat és ezt követ

kezetesen elvárja munkatársaitól, beosztottjaitól, környezetétől. A politikai képzés, továbbképzés rendszere, módszere és lehetőségei adottak. Szakmai területen viszont már nehézkesebb, elsősorban a bányász szakmai területen. A fiatalok körében visszaesett a műszaki pályák iránti érdeklődés, így a bányász műszaki értelmiségből is hiány jelentkezik. A vállalat törekvései ellenére sajnos a bányász középkáderek utánpótlását biztosító nappali képzés még mindig nem indult be városunkban. E hiányt igyekszünk pótolni a technikusképzés levelező tagozatain.
— Hogyan foglalná ösz- 

sze a pártbizottsági ülésen 
megvitatott káderpolitikái 
feladatokat?— A vállalati pártbizottság határozata e témában abból indult ki, hogy a párt káderpolitikájának alapelvei alapvetően nem változtak. Szükséges azonban, hogy a kádermunka gyakorlatát a pártszervek minden szinten hozzáigazítsák a társadalmi, gazdasági fejlődés, tudományos-műszaki haladás és a szocialista, a munkahelyi demokrácia növekvő követelményéhez. Vállalatunk kollektívájának érdeke, hogy a párt káderpolitikájának érvényesülésén keresztül mindenütt hozzáértő, rátermett emberek töltsék be az irányító posztokat. Ezért a maguk területén a pártszervek, a vezetők a felelősök.— Nagy figyelmet fordítunk arra, hogy a káder- utánpótlás fő forrását a termelő munkában kipróbált, elméleti tudását szakmai gyakorlattal bővített fiatal műszaki értelmiség, a gazdasági munkában, politikai tevékenységben élenjáró. a rehabilitált és megfelelő szakképzettséggel rendelkező dolgozók képezzék — mondotta végezetül Varga Jenő. Veress Tamás
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Párt 
vb-ülés 
az V. sz. 
bánya
üzemben

Két közérdekű témát tárgyalt október 14-i ülésén az üzemi párt-vb. Először a szakszervezeti és a KISZ- bizottsággal együttes ülésen hallgatták meg a nőpolitikái határozat végrehajtásáról szóló beszámolót, amelyet Vass Ilona, a nőbizottság tagja* terjesztett elő. Több hozzászólás és kiegészítés után az ülés résztvevői a beszámolót elfogadták.Ezután a párt vb-tagok előtt került sor a Társadalmi Tulajdonvédelmi Tanács (TTT) tevékenységéről szóló beszámolóra, Dr. Tisza 
István főmérnök, a TTT elnöke adott szóbeli kiegészítést az írásos anyaghoz, amely tartalmazza a TTT megalakulása óta eltelt. másfél év tevékenységét, intézkedéseit, eredményeit. Kihangsúlyozza,hogy mennyire fontos feladat az alkoholfogyasztás visszaszorítása, amit rendszeres ellenőrzéssel nagymértékben sikerült is elérni, de a teljes sikerre még várni kell.A beszámoló szólt az öltözők rendjének kialakításáról, a munkahelyi fegyelemről, a rendszeresen bum- lizók és a szondázással tet- tenért dolgozók eddigieknél következetesebb megbüntetéséről, felelősségre vonásáról.A hozzászólások általában az írásos beszámoló részleteivel foglalkoztak, majd Hagyó Árpád, a pb titkára összefoglalójában folyamatosabb, rendszeresebb munkát kért a TTT tagjaitól. A vb-ülés ezek után a beszámolót elfogadta.
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A Magyar Népköztársaság CsiliagrendjeMSZMP bizottságának tit- 194fi-ban, s itt kapott apám kárhelyettese. 6 hold földet. 1948-ban vé-— 1932-ben születtem az geztem el a polgárit és Arad közeli Nagyvarjason. Vácra jelentkeztem az ál- Apám asztalos volt, de eb- lami öntőipari iskolába, bői nem tudta biztosítani mintakészítő asztalos ipari a három gyerek megélhe- tanulónak. .tését, így mezőgazdasági — Ezekben az években rec*í?;', biztosítottuk a részesmunkát vállalt. 1940- .kapcsolódtam a szervezett repter biztonságát. 1956ele- ben kezdődött a család ifjúsági mozgalmakba, lén megnősültem, 1957-ben,vándoroltatása, ekkor in- DISZ- és SZIT-tag lettem. í1 tegiero nagyarányú csök- ternálták családunkat a lo- Az ipari iskola kereténbe- kentesevel azok köze ke- sonci gyűjtőtáborba, innen lül második évben Ózdra “Ok egészségilegegy rokonunk jóvoltából kerültem és 1951-ben let- ís e'tek meg a sugar-Dombegyházára kerültünk, tem szakmunkás. 1950-ben hajtásos gepek vezetesere, — Apám a dombegyhá- MDP tagjelölt lettem és t eszel,í;t? ,' Ekkor ke- — Eddigi életutam nem zi földbirtokosnál lett. kom- 1953-ban a tisztiiskolán vet- ru*tem a MEV I. sz. ba- sokban tér el kortársaimé- menciós bognár. A német- tek fel a pártba. Még alig tói — mondja Bús János, ajkúak kitelepítése után száradt meg szakmunkásbi- a IV. sz. bányaüzem Almáskamrásra költöztünk zonyítványomon az aláírás.
Kasík György
Munka Érdemrend arany fokozatNagyon nehéz feladat vezetőségi tag, 1960 óta pe- újat mondani, vagy írni dig párttag, egy olyan személyről, aki Életének igen fontos elemunkájával, egyéb tévé- me a munkáshatalom fegy- kenységével rendszeres sze- veres védelmének szolgála- replűje vállalati lapunk- ta. Ifjúgárdistaként, majd nak. Sorakozzanak tehát a a Munkásőrség tagjaként száraz” életrajzi adatok! igen aktív tevékenységetötven évvel ezelőtt Nagy- folytat (hét éve szakaszpa- szénáson (Békés megye) rancsnok-helyettes), közben született, Iskoláit is ott vé- elvégzi a Marxizmus—Le- gezte. Következik négy év ninizmus esti középiskolát, munka a gépállomáson, valamint a Munkásőrség majd a katonai behívó. Országos Parancsnoki Isko- Ekkor lep be életébe Pécs, Iáját is.ahova karhatalmistaként Kitüntetéseivel nem díjon. Itt kerül kapcsolatba csekszik, pedig megérdem- a II. sz. bányaüzemmel, s li, hogy a hosszú listát felmér ekkor eldől további soroljuk: 6 Kiváló dolgozó, sorsa. Megnősül, majd le- 2 Vezérigazgatói dicséret, szerelés után azonnal Ba- 1—1 Kiváló Bányász, a konyán kezd dolgozni, csil- szovjet Bányász Dicsőség- dően szorgos, lésként. Házas-, később csa- ért és a Munka Érdemrend életpályájánakládos emberként (két lány, ezüst fokozata kitüntetés melt jutalmát kapta meg. fokozatával tüntettek ki. egy fiú) lépked a szakmai volt jutalma. A mozgalmi ranglétra fokain. Segédvá- munkáért a Munkásőrség Benedek Sándor Tóth Jánosjár vájár, szakvezető vá- országos parancsnokának_____ _________ ___________________________________________________________... Dicsérő oklevelét, a Kiváló iParancsnok és a Haza Szol- I Közben a mozgalmi élet gálatáért Érdemérem arany. aktivistája is. Előbb KISZ fokozata kitüntetést kapta.
Pálffy
Norbertné
Munka Érdemrend ezüst fokozat1957-től dolgozik az Ércdúsító üzemben, mint bérelszámoló és SZTK ügyintéző egy személyben. 1969- ben Bimbó József — az akkori üzemvezető — munkájának elismeréseként kinevezte bércsoport-vezető- nek. Ekkor a csoport már hétfős létszámmal dolgozott.A gazdasági munkakövetelmények növekedése mellett társadalmi munkára is maradt ideje. Nőbizottsági tag, majd a nőbizottság elnöke. 1950-től párttag, majd 1976-tól az üzemi pártbizottság gazdasági felelőse, később a vállalati pártbizottság fegyelmi bizottságának tagja.A fejlődés a könyvelésben és bérelszámolásban megállíthatatlan folyamat. Minden új fogadása és annak elfogadtatása nehézségekbe ütközik. Ezt kellett Icának és csoportjának átvészelni. Először az Ascota típusú, majd a korszerűbb ROBOTRON géppel végez

ték és azóta is végzik munkájukat. A gépi könyvelés még további fejlesztése már a fiatalok feladata lesz — mondja — hiszen a jövő évben nyugdíjba vonul.Irta és fényképezte:
Keller Gábor

nyaüzemébe, három évig operátor voltam, majd a bányaipari technikum elvégzése után geofizikus technikusnak neveztek ki. 1978- tól aknászi beosztásban dolgozom.— Még a hadseregnél lettem pártvezetőségi tag, 1956-ban. Leszerelés után a MÉV-nél pártcsoport bizalmi, majd 1965-ben alapszervi párttitkár 1978-ig. 1966-tól vagyok az üzemi pártbizottság tagja.
— Mely időszakra em

lékszik legszívesebben?— Nem bányásznak készültem. Imádtam a repülést. Mégis szívesebben emlékszem a MÉV-nél eltöltött 30 évre, mint a honvédségnél eltöltött pár esztendőre. Mindig olyan helyen szerettem lenni, ahol emberekkel kellett, lehetett foglalkozni. Ügy érzem munkámat anyagilag és erkölcsileg is megbecsülték. Hétszer voltam kiváló dol-Most pedig, az ünnep al- gozó, a Bányász Szolgálati kalmából, eddigi kiemelke- Érdemérem három fokoza- becsületes tát megkaptam. 1982-ben a megérde- Munka Érdemérem ezüst

íBányajáráson a vendég nőbizottsággal— Sokan nem jártak még lenn közülünk, mivel nődolgozóink nagy része ügyintézéssel foglalkozik. Ezért fontosnak tartottuk a bányajárást — mondta Cser- 
kuti Katalin, a MÉV szak- szervezeti bizottsága nőbizottságának vezetője.Vállalatunk nőbizottsága október 27-én visszahívta a Mecseki Szénbányák nőbizottságát egy közös bányalátogatásra az V. sz. bányaüzembe. Az üzemből 
Vass Ilona, a párt nőfelelőse és Varga Istvánná, a

máris Hármashatárhegyre küldtek a hangármester-aképzőbe. Ezzel kezdődött csudaszép repülős pályafutásom. Pápára kerültem hangármesternek, majd 1.952-ben jelentkeztem repü- lő-hajózó tiszti iskolába, 1955-ben hadnagyi rendfokozattal Taszárra kerültem. Az 1956-os események Ta- száron értek, megalakítottuk a tiszti forradalmi ez-

szakszervezet nőfelelőse kísérte a lányokat. A bánya- járást Farkas László főbá- nyamester vezette. A 13. és 9. szinten járva megtekintették a 47-es csapat munkáját fúrás közben. Majd ebéd után baráti beszélgetésre került sor a bakonyai brigádházban.— A szénbányáknál már voltunk és ezt szerettük volna viszonozni. Szeretnénk továbbra is fenntartani a baráti kapcsolatot a két vállalat nőbizottsága között — említette Cserku- ti Katalin.

A KISZ MÉV Bizottsága
1986. október 16-án kihelyezett 
ülést tartott az EDU-ben. Az 
ott elhangzottakról Zaklajda 
József, a KISZ MÉV Bizott
sága agitációs és propaganda 
elelöse tájékoztatott.
Elsőként dr. Moizs Rezső fő

könyvelő rövid történeti átte
kintést adott az üzem indítá
sa óta eltelt időszakról, az 
üzemben folyó gazdasági és 
politikai munkáról, ismertette 
az üzembe érkező érc feldol
gozásának technológiáját, az 
üzemben folyó beruházások és 
rekonstrukciós munkálatok' je
lenlegi állását és az előttük 
álló feladatokat.

Ezt követően üzemlátogatásra 
invitáltak bennünket a házi
gazdák. Az ÉDÜ KlSZ-bizott- 
ságának jelentését Majkó Já
nos, a bizottság titkára egé
szítette ki szóban. A hozzá
szólások után a testület a je
lentést egyhangúlag elfogadta.

Második napirendi pon
tunk az idei magyarhertelendi 
gyermeküdültetés értékelése 
volt. Az erről készített tájé
koztatót Kiss Csaba, a KISZ 
MÉV Bizottsága titkárhelyette
se ismertette. 1986-ban több 
mint 240 gyermeket látott ven
dégül a tábor. Sajnos az úszó
medence nem üzemelt, így egy 
kismedencében tudtak lubic
kolni a táborlakók. Ezt leszá
mítva zökkenőmentesen zajlott 
le a nyaraltatás.

A harmadik napirendi pont
ban a letelepedési segély idő
arányos teljesítését értékeltük, 
majd a bentlevő javaslatokat 
szavazta meg a bizottság.

Végezetül megbeszéltük a vá
járvetélkedővel kapcsolatos fe
ladatokat, értékeltük a remete
réti esőbeálló építését vitattuk 
meg, illetve fogadtuk el.

Helstáb Judith

Könyvajánlás
30 EV KRÓNIKÁJA 1956—86 
ÖSSZEÁLLÍTOTTÁ:
BASSA ENDRE

A rohanó idő újabb kerek 
évfordulóra hajtja naptárun
kat: 30 év telt el az 1956-os 
nemzeti katasztrófa óta. Há
rom évtizede kezdődött el fo
kozatosan az ellenforradalom 
fölé kerekedő nemzeti és szo
cialista megújulás. Érmek Ti~ 
lyamatát, fontos állomásait 
örökíti meg a képeskönyv.

Kevés szöveggel, ám annál 
több képpel, rajzzal, karika
túrával, szemléletes statiszti
kai összeállítással mutatja be 
a kötet a nemzetközi bonyo
dalmakkal, sok-sok belső aka
dállyal és nehézséggel teli bél
és külpolitikai, társadalmi, 
gazdasági folyamatokat.

A szénbányák nőbizottságának vezetője, Baum
gartner Sándorné elmondta, hogy ez a kapcsolat tavaly kezdődött az „érces lányokkal”.— Úgy érzem, azonosak gondjaink. Számunkra új volt, hiszen más mint a mi bányánk és nagyon tetszett, Szeretném itt is megköszönni a lehetőséget, hogj megismerkedhettünk az itteni munkakörülményekkel Csak a legnagyobb tisztelet hangján tudok szólni az itt dolgozókról.

Bús János

Köszöntjük kitüntetett dolgozóinkat!|A vállalati 
KISZ-bizottság 
az ÉDÜ-ben
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Laci bácsi és a segédvájári vizsga Egymás mellett

venedik az uránbányászat vájvégről. Omlasztó cső. hőskora. A száraz fúrás, a portvezető lett, de miután rigófűttyös bányafák, az 40 százalékos szilikózist is akkori technológia és a megállapítottak nála, töb- szívlapát. bet nem mehetett bányába,— Emlékszem — mondja — ideje mármosolyogva —, amikor se- itt a fürdőben dolgozom — gédvájár lettem. Néhányan mondja kissé keserűen, az- új csillések voltunk a csa- tán felderül az arca. — Hu paton. Akkoriban nem ilyen szonhét év alatt — erre kamrákat hajtottunk, mint büszke vagyok — nem volt mostanság, mindenütt nagy eS>' hiányom sem. Remé- hodályok voltak. Egyszer lem, hogy a hátralévő rö-lejött az üzemvezető és minden új embernek azt a feladatot adta, ácsoljunk be egy-egy üreget. Mondom én, korábban dolgoztam már bányában, így aztán nekem sikerült a legjobban. A legközelebbi alkalommal a
vid idő alatt már nem is lesz, hiszen rövidesen nyugdíjba megyekTettyei kis családi házához van egy kis kert, néhány tőke szőlő. De télen sem fog unatkozni, hisz hét apró unoka hízelgése és sze-

Talán az új dolgozók között is alig akad aki ne ismerné Laci bácsit. Aki pedig a III. sz. bányaüzem nyugati fürdőjében öltözik — akár ha néhány napja is jött — bizonyára tudja ki is ő. Karancsi László für-

legnagyobb meglepetésemre szélyei színesíthetik majdmár segédvájári fizetést az amúgy szürke nyugdíjaskaptam. Szóval mondhatni, napokat.ez volt a vizsgamunkám.Persze a tanfolyamot a legelső adandó alkalommal nekem is el kellett végezni.Később vájár, majd rob.bantómester lett. Dolgozott Bakonyán, majd a III. sz. bányaüzembe jött át. Ma is .... , .. szeretettel beszél egykoridokezelorol van szó, akihez csapattársairól. akikkel amindig lehet bármilyen problémával fordulni.— 1959 októberében jöttem a vállalathoz, az akkori I. sz. bányaüzemhez — emlékszik vissza. — Dolgoztam én korábban a magasépítőknél, sőt szénbányában is, de engem is, mint annyi mást, a jó kereset, a lakáshoz jutás lehetősége vonzott ide. Akkor már négy gyermekem volt és 
egv szűk kis albérleti szobában laktunk. Végül is nem csalódtam, itt szereztem szakmát, itt kaptam lakást, s biztos jövőt.Szavai nyomán megele-

74-esen és a 8-ason dolgozott hosszú ideig. Porckorongsérve miatt levették

Tudja, mikor idejöttem, csak azt vártam az élettől, hogy a négy gyermeket becsülettel fel tudjam nevelni. Azt hiszem, nem lehetek elégedetlen, sőt, ha arra gondolok, hogy István fiam itt dolgozik az üzemben, a főbányamesteri csoportnál, még arra is büszke lehetek, hogy volt köztük olyan, aki az apja örökébe lépett.Nógrádi Gábor
VÁLLALATI ÉS ÜZEMI TERVMUTATÓK 

(KIEMELT) TELJESÍTÉSE
az év elejétől (I—X. hónap)VÁLLALAT:

| fémtermelés kg 
vágatbajtás fm 
létszám fű
geológiai mélyfúrás fm

ERCDÜSlTO ÜZEM:
vegyi feldolgozás t

BÁNYAÜZEMEK:
nyersérctermelés fkg 
vágathajtás fm

A csapat a vágaton a szegecslyukak fúrását végzi. A képen balról jobbra: Gu- gora Antal csapatvezető vájár, Őry Attila vájár, Illés József csillés és Baráth Tibor szakvezető vájár látható. Bálint Jenő felvétele
A legjobb vágat-
hajtó a 47-es
A ‘

103,6%
103,2%
100,1%
104,6%

97,9%
II. III. IV.

százalékban
102,0 99,5 104,5
102,1 103,1 104,2

Nagy csapat születik?Egy évvel ezelőtt a 22-es — Az indulás határozót- csapat jóval többre képes.csapatról nemigen volt ér- tan nehéz volt. össze kel- Mi hiányzik még? demes írni, nem hogy a lett szednünk szerszámokat, — Talán ami egy tradi- jobbak közé nem tartoztak, eszközöket, illetve el kellett cionális nagy csapatnál de inkább a mezőnynek ab- hinnünk a csapaton, hogy megvan, az nálunk még ba a felében tartották őket lehet pénzt keresni. A kör- nem alakult ki, hogy ne számon, akikről úgy szók- let nagyon sokat segített, csak a munkahelyen, hátak megemlékezni, hogy fu- mert szükség volt ránk és nem az emberi kapcsolata- fnténv látott a csapatban fantáziát, inkban is közösséggé le-Megfelelő munkahelyeket gyünk. Erre lehetőségeink kaptunk, ahol ki lehetett vannak és úgy gondolom, bontakozni. Az első ered- hogy élünk is vele. mények — a pénz — meg-
töttük még.A csapat új brigádvezetővel, új emberekkel teljesen kicserélődve újjáalakult, égi’ év alatt a IV. sz. bányaüzem III. körletének egyik legjobb eredményeket felmutató brigádja lett.Az alakulás utáni pár hónapban alig érték el, vagy el sem érték a 100 százalékot. Aztán áprilisban 113,1 százalék, májusban 122,1 százalék, júniusban 117,6 százalék volt a teljesítésük.A féléves szakmányos tervük 113,5 százalékra sikeredett. A kritikus nyári hónapokban — júliusban, augusztusban— 140,6 százaié- .. ..kot, illetve 142,6 százalékot zütti egyúttmukodes, meny
értek el, s a műszakkitelje- nyíre csapatmunka a csa- sítés is 100 százalék felett patmunka? volt. — A munkahelyeinkrendkívül változatosak.

— Mi kellett ahhoz, hogy Tömbfejtés, szintomlasztás,a brigád ilyen gyorsan fel- feltörés, hagyományos fej- /ej/ódjön? — kérdeztük tés, gurító hajtás, minden 
özilardi Jánost, a brigádve- van. A körlet érdekeit fi- ze*ot. gyelembe véve mi magunk— A brigád újjászervezé- szervezzük, hogy mikor mesére úgy került sor, hogy a lyik a fontosabb munkakörletnek szüksége volt egy hely. A szakok egymással háromszakos csapatra. Fel- versenyeznek, de amiért a ajánlották, hogy alakítsak kérdés jogos, sajnos nem egyet. Hogy kiket viszek alakult még teljesen ki az oda, abba szabad kezet ad- együttműködés az egymás tak. A tartalékból és az keze alá dolgozás, legalább- újak közül, illetve néhá- is olyan színvonalon, aho- nyan azok közül, akiiekéi gyan azt szeretném. Ebben korábban dolgoztam, meg- azt hiszem még jócskán alakultunk, először csak 3 vannak tartalékaink.—3 fővel szakonként. — Tehát, ha jól értem, a

hozta a brigádtagok becsvágyát és azt az érzést, amit úgy is jellemezhetnék, hogy mutassuk meg. Persze közben össze is rázód- tunk, kibővült a létszám 15 főre, ma már minden szakban vannak irányító emberek.
— Ha már említetted, mi

lyen a brigád összetétele?— Hat szakvezető vájár, egy beosztott vájár, négy segédvájár és öt csillés.
— Milyen a szakok kö

— Ügy hiszed, hogy ké
pesek vagytok hosszú távon 
is kiemelkedő eredmények
re?— Igen.

Wesztl László

borongós, esős őszben kellemes felüdülésnek Ígérkezik a bányaj írás. A leszállás előtt az V. sz. bányaüzemben Berccz István körletvezetőhelyettes már jóelőre figyelmeztet, hogy a 9. szinten, ahová megyünk, tombol a kánikula. Lent a kasból kiszállva még nem érezzük a meleget, de ötven méter után már kezdetét veszi a hőség, ötszáz méter gyaloglás után a „mazsola” alig kap levegőt. Az izzadtság egyre jobban ömlik rólunk, m>g aztán úgy ezer méter megtétele után elérve a hűtőgépet, a hőmérséklet elviselhetővé válik. A csapat munkahelyén már kellemes a klíma. Érkezésünkkor a csapatvezető leállítja a vájvé- gen dolgozó Minirondót, majd pár szóval megbeszéli a műszak alatt történteket a körletvezető-helyettessel és a volt csapatvezető Kasik Györggyel, aki rehabilitálása után a bányában maradt és a csapat szakmai segítője lett.A 47-es mindig is a híres, jól dolgozó csapatok közé tartozott. Kasik Györ
gyöt most arról kérdezzük, hogy mikor és hogyan alakult meg a 47-es?— A 32-es csapatból —

kan úgy is hívnak minket, azaz a 47-es csapatot, hogy a „munkásőr brigád”.
Gugora Antal csapatvezetőtől az iránt érdeklődünk, hogy nem zavarja-e a mindig közelben taróz- kodó régi csapatvezető?— Gyurka sokat segít neemlékezik vissza — amolyan fia brigádként váltunk nagy rutinnal rendelki 1967-ben. Az alapítók közül már csak Baráth Ti

bor szakvezető vájár van a csapaton. A 12 fős csapatból hatan vagyunk munkásőrök, s természetesen egy szakaszban teljesítünk szolgálatot. Az üzemben so-

A 22-es csapat egy csoportja balról jobbra: Kovács Tibor segédvájár, Bedőcs József csillés. Kun György szakvezető vájár, Szilárdi János csapatvezető vájár, Hegedűs Attila csillés. Csöndör László felvétele

vezető-helyettessel önök 
voltak az első csapat, akik 
a II. sz. bányaüzemből 1980 
májusában ideköltöztek. 
Miként fogadták a költözés 
hírét, azt, hogy jönni kell?— Szívesen jöttünk — mondja a csapatvezető —, egyrészt azért, mert a II. 
sz. bányaüzemben már nem volt jól fizető munkahely, itt viszont keresni lehetett. Jó érzés volt az is, hogy mi vagyunk a költözködők közül az elsők.— Büszkék voltunk arra — veszi át a szót Kasik György —, hogy miránk esett az üzem választása, mert ez azt is bizonyította, hogy a 47-es nem akármilyen csapat. A 6. szinten kezdtünk körülbelül 1200 méter vágatot kihajtani, majd egy 40 méteres lég- kezik, hiszen 26 évet töltött gurító következett. Utána a eddig a banyaszatban. Nem rakodó kiképzését végeztük, sértenek a tanácsai, tudom, majd ugyanitt az andó-tá- hogy azokkal a csapat rolót csináltuk meg. Ezután munkájának eredményeit 3 7. és a 4. szinten kutató- ... vágatot hajtottunk, majds ”* L 1985 év végén jöttünk a 9.

— Tudom, hogy a körlet- szintre, s eddig kihajtot-____________________________________ tünk mintegy 1300 métervágatot. Közben én a múlt év végén rehabilitálásra kerültem.
— A kezdetben hogyan 

bírták elviselni ezt a mele
get, mert, gondolom mos- 

1 tanra már megszokták?I — Nem okozott különö- ' sebb gondot ez a meleg —! mondja a csapatvezető —,1 ha nehezebben is, de mindig megcsináltuk, amit kellett. Visszaesés nem volt a teljesítményünkben, de az igaz, hogy kiszálláskor több sört ittunk, mint különben.— A 47-es az üzem legjobb vágathajtó csapata — mondja a körletvezető-he- lyettes —, igaz a 6-os csapat komoly vetélytársuk. Meglehet, ha ők is Mini- rondóval dolgoznának, fejfej mellett haladna a két csapat. Az is igaz, hogy a 6-os csapat vezetője, Ádám Feri Kasik-tanítvány, ő is alapítója volt a 47-esnek és ugyancsak a 32-esen tanulta a mesterséget Kasik Györggyel. Veress Tamás
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1. Az Ércdúsító üzem és a 
Kutató-fejlesztő üzem dolgozói 
sérelmezik, hogy az üzemor
vos betegsége miatt a heti 4 
napos üzemi rendelés 1—2 nap
ra csökkent. Kérik a 4 napos 
rendelés mielőbbi visszaállítá
sát, mert délután már a ren
delőintézetben sem fogadják a 
betegeket.A sérelmekre dr. Bank 
József, az Egészségügyi szolgálat igazgató főorvosa válaszolt.— Amíg az üzenlorvós meg nem gyógyul, nem tudom visszaállítani a 4 napos üzemi rendelést, mert az más üzemek rovására menne. Az egészségügyi szervezetnél, péntek kivételével — akkor 15.30 óráig — minden nap 16.00 óráig fogadják a betegeket. 16:00 óra után sürgős, halaszthatatlan esetben a Rendelőintézetnél 19.00 óráig, utána pedig az ügyeletén, a Lánc utcában és szeptember 1- től Kertvárosban is fogadják a betegeket.

2. A Szolgáltató üzem dol
gozói közül többen kérdezik, 
hogy a Hunyadi úti házasság- 
kötő terem környékét, udvarát 
miért nem teszik rendbe?

Üj otthonában a Futó család. Fotó: Csöndör
Látogatóban 
Futó JózseféknélMálom feletti új lakótelepen épült a Csatlós János út 11. sz. ház tömbje. Üt, járda még nincs, de van vízzel telített gödör, csupán ügyességünknek köszönhetjük, hogy aránylag száraz lábbal léphettünk be Futó József III. sz. bányaüzemi vájár új otthonába.A lakás 2 szoba összkomfortos. Tisztaság és rend, látni a fiatal, szőke, csinos asszony kétkezi munkáját.

— Mikor költöztek be?— Október közepén.
— Elégedettek?
A feleség férjére néz, tekintetből is értik egymás válaszát.— Nem — így a feleség.
— Miért?— Kettő és fél szobást kértem az üzemben — veszi át a szót Futó József —, de ezt kaptuk két gyerekre.
— Kettőre, de hiszen csak 

egy kisfiúk van, hol a má
sik?

Szocialista brigádjaink ügyeimébe!
A DOZSO az idei évben ün

nepli fennállásának 35. évfor
dulóját.

Ez alkalomból „Ajánljuk ma
gunkat” címmel gálaműsort 
szerveznek 1986. november 17- 
én 18.00 órai kezdettel á Dr. 
Doktor Sándor—Zsolnay Mű
velődési Központ nagytermé
ben (Felsővámház u. 72.).

A kérdésre dr. Somfai 
Csaba, a városi tanács építési és közlekedési osztály vehetője válaszolt.— A házasságkötő terem udvarának és környékének rendbetételére a Kertészeti és Parképítő Vállalatnak adunk megbízást. A jövő év első felében rend lesz a területen.

3. Az Anyag- és áruforgalmi 
főosztály dolgozói azt hallot
ták, hogy az év végéig öt 
szombatot kell ledolgozni, hogy 
az éves munkanapok száma 
meglegyen.A kérdésre Gyulai Sán
dor, a vszb munkatársa válaszolt.— Kormányrendelet írja elő, hogy 1986. évben két munkaszüneti napon dolgozni kell, hogy az évi munkaidő-alapot mindenhol teljesítsük. Vállalatunknál egy napot már ledolgoztunk, az év végi munkarenddel kapcsolatban pedig körlevelet adtunk ki. Nincs szó tehát öt napról. Gácsi Mátyás

A feleség nevetve mondja, OTP-gyerek lesz, 1989 szeptemberéig kell megszületnie.
— Menyibe került a la

kásuk?— 715 ezer forint.
— Mennyi beugrót kellett 

fizetniük?— Szerencsére semmit! A vállalat megelőlegezte — mondja a férj —, de így is lesz egy csomó fizetnivalónk.
— Előzetes számítások 

szerint mennyi lesz a tel
jes lakásrezsi?— Ahogy számoltunk, 4000 forint felett, de addig sok minden változhat...

— Mit kívánnak maguk
nak az új lakásban?— Megmondom, de ne írja meg — mondja, miközben a férjére kacsint a fiatalasszony. — Szeretnénk minél előbb nagyobb lakásba költözni, de addig is örülünk ennek a szép otthonnak. K. M.

Műsorukban az Intézmény 
művészeti csoportjai lépnek fel. 
Produkcióik részét képezik az
1987. évi MM-vetélkedőnek.

Kérjük, hogy az MM-vetélke- 
dőbe nevezett brigádok képvi
selői végyenek részt a műso
ron. (Belépőjegy: 30 forint.)

Nagy öröm a
Lombhullás után a mély nyu

galmú állapotban lévő, s előre 
megjelölt szőlőtőkékről a nagy 
fagyok megjötte előtt szedjük 
meg a következő évben szük
séges fás szaporító anyagot, 
melyet nyirkos homokban kö
tegelve, fajtánként jeltáblázva 
elvermelünk.

A termő szőlőbe most van itt 
az ideje a trágyázásnak, az 
őszi talajmunkának, valamint 
a pótlások elültetésének a 
hiányzó tőkék helyére. Ameny- 
nyiben új telepítést készítet
tünk elő, most kell elvégezni 
a telepítést.

Ajánlott sor- és tőtáv műve
lésnél 120x100 cm, középmagas 
kordon 150x100 cm, magas kor
don művelésnél 180—200x120 cm, 
Sylvoz-végálló szálvesszős 200 
—220—120 cm, egyes függöny 
240—280 cmxl50 cm tő.

*
Most van itt az ideje a gyü

mölcsfa pótlásának is, melyet 
IOOxIOOxCO cm gödörbe ültetünk 
el úgy, hogy a szemzés-oltás- 
hely ne kerüljön föld alá. Ül-

Váci Mihály szocialista brigádok klubja
Tettvággyal teli, társadalmi 

problémákra érzékeny, az épü
lő szocialista társadalom hibáit 
ostromló, a jövőért felelősséget 
érző költő, közéleti ember, Vá
ci Mihály nevét választotta a 
IV. sz. bányaüzem fejtési vá
gathajtó és gépkezelő brigádja 
névadójául.

Baranya megyében és az or
szágban is több brigád viseli 
az őszinte emberi indulatok
kal fűtött, fiatalon elhunyt 
költőnk nevét. Az írásaiból su
gárzó cselekvésvágy az újat, 
jobbat sürgető türelmetlenség, 
a remény, az erkölcs, tudás és 
szorgalom térhódításában. Ha
lála után tizenhat évvel sem 
veszítettek aktualitásukból.

Baranyák Sándor, Deák 
László és Juhász János vezet
te brigádok október 18-án a 
Ságvári Endre Művelődési Ház
ban a költő szellemi hagyaté
kának közös vállalására, a 
szocialista brigádmozgalom to
vábbfejlesztésére a költő nevét 
viselő szocialista brigádok klub
jának megalakulását kezdemé
nyezték. Alapító levelükben 
vállalták, hogy költészetét nép
szerűsítik, felkutatják, össze

A Ságvári Endre
Művelődési Ház
novemberi programjából 
Pécsi Nyitott Színpad

19- én 15.00 órakor: Fordított 
esztendő.

20- án 15.00 órakor: Fordított 
esztendő.

21- én 15.00 órakor: Fordított 
esztendő.
Rendezvények

17-én 16.30 órakor: Munkás
őr évzáró egységgyűlés.

Az elmúlt év novemberében angol nyelvtanfolyam indult a szállón — kezdők részére — és június elejéig tartott.A hír nem is lenne különösebben érdekes — hiszen sok helyen indulnak nyelvtan- folyamok —, ha nem tenné érdekessé az a tény, hogy a tanfolyamot Huszti Péter, a IV. sz. bányaüzem szállító felvigyázója tartotta, ellenszolgáltatás nélkül.
— Honnan ez a nyelvtu

dás, aminek alapján vállal
koztál a tanfolyam vezeté
sére?— Az eredeti szakképzettségemet tekintve angol —német szakos tanári diplomám van.

__ ??— Igen, talán furcsa ezt hallani, hogy akkor miért kerültem a bányához? Úgy alakult, hogy miután 1974- ben, Szegeden végeztem az egyetemet, Miskolcon próbáltam egzisztenciát terem

kiskert
tetésnél most ősszel csak a 
gyökeret vágjuk vissza.

A csonthéjas gyümölcsök sza
porítására kijelölt fáiról lomb
hullás után a nagy fagyok 
előtt szedjük meg az oltás- 
szemzés céljául szolgáló vesz- 
szőket, melyet fajtánként köte
gelve jeltáblázva nyirkos ho
mokba vermelve tárolunk a 
felhasználásig.

Kremling Lajos

Találkozó
Déry Jánossal

November 17-én 18.00 órakor 
a Ságvári Endre Művelődési 
Házban kötetlen beszélgetésre 
érkezik Déry János, a televí
zióból közismert Ablak című 
műsor munkatársa. A belépés 
díjtalan. Minden érdeklődőt 
szeretettel várunk.

A rendezvény helyszíne: Szo
cialista brigádklub.

fogják a megyében és az or
szágban élő, a költő nevét vi
selő szocialista brigádokat, 
hogy „küzdjenek a közömbös
ség, a szellemi restség ellen és 
fogékonyságra, aktivitásra buz
dítsanak a közélet minden te
rületén”.

A brigádvezetők már a kö
vetkező hónapok programter
veivel érkeztek az alakuló 
ülésre. A költő művein kívül 
a megyében élő írók, költők 
munkásságát és kiemelkedő 
irodalmi alkotásokat is szeret
nének tanulmányozni. A bri
gádtagok közül is vállalkoztak 
a költő müveinek előadására, 
vetélkedős családi összejövete
lek megszervezésére.

A klub öttagú társadalmi ve
zetőséget választott. Éves mun
katerv és költségvetés szerint 
dolgoznak, melyhez a brigádok 
és a Ságvári Endre Művelődési 
Ház is rendszeresen támogatást 
nyújt.

A klub tagja lehet minden 
olyan brigád, kollektíva és 
egyén, aki egyetért a klub cél
kitűzéseivel, feladataival és an
nak megvalósításáért tenni is 
akar.

dr. Roisz Andrásné

21- én 16.00 órakor: A II. sz. 
bányaüzem nyugdíjasainak ta
lálkozója.

28- án 17.00 órakor: A Mun
kásőrség egységgyülése.
Ságvári Mozi

15—16-án 16.00 órakor: Fehér 
törzsfőnök (USA film).

15-—16-án 18.00 órakor: Vissza
számlálás (magyar film).

22- én 16.00 és 18.00 órakor: 
Balekok (francia film).

23- án 16.00 órakor: Sophie 
választása I.—II. (USA film).

29— 30-án 16.00 órakor: Éljen 
Dartagnan (angol film).

29—30-án 18.00 órakor: Nehéz 
fiúk (szovjet film).

Nyelvtanár a bányábanteni magamnak. Próbáltam tanítani, fordítani, szabadúszó voltam. Végül is nem úgy alakult, ahogy szerettem volna, sem anyagilag, sem egzisztenciálisan.— Gondoltam, végrehajtok egy 180 fokos fordulatot és teljesen szakítok az előző szakmával. Ha ritka is ez az eset, alighanem nem én vagyok az első. 1931-ben kerültem a IV. sz. bányaüzembe, csillésnek.— Mi késztetett arra, 
hogy ezt az ingyen tanfo
lyamot megindítsd?— Most azt mondhatom, hogy itt megtaláltam a helyem. Letelepedtem, lakást kaptam, beléptem a pártba ... Viszont az eredetileg tanult szakmámat sem szeretném veszni hagyni egyrészt, másrészt sze

Centenárium ’86

Dr. Münnich Ferencné a brigádok' országos találkozóján a Ságvári Endre Művelődési Házban, 1985-ben.Már korábban nagyobb propagandát érdemelt volna meg az ÉDÜ dr. Münnich Ferenc szocialista brigádjának legújabb fegyverténye. Az elmúlt évben a dr. Münnich Ferenc szocialista brigádok országos baráti körének összejövetelét a fenti brigád szervezte, a Ságvári Endre Művelődési Házban. Az idén . a névadó születésének 109. .évfordu-, lóját, a VIII. országos találkozót augusztus 8—9-én Dunaújvárosban rendezték. Az ottani országos vetélkedőt a mieink nyerték meg. Nem volt könnyű dológ elhozni a mintegy kétszáz országos : „Münnich tudor”-tól az első helyezésért járó. Zsolnay-vázát;A kétnapos ünnepségen sok minden történt. Ismét megválasztották a: baráti kör elnökének Béke Józse
fet, az ÉDÜ dr. Münnich'
író-olvasó találkozó 
Nemere Istvánnal

Nemere István volt íróvendé
ge az október 23-án megrende
zett író—olvasó találkozónak. 
Nagy izgalom előzte meg, hi
szen egy olyan iró látogatott 
el hozzánk, akinek már har
mincon felüli fantasztikus 
könyve jelent meg, az első 
1974-ben, 1984-ig 22 kötete lá
tott napvilágot. A magyaron 
kívül eszperantó nyelven (5 re
gény, 1 elbeszéléskötet) és len
gyelül (novellák) is ir. A Mó
ra kiadó gondozásában megje
lent kötetek többsége képre
gényként aratott sikert a szom
szédos országokban. A vak 
madár című müvéért 1983-ban 
Svájcban a legjobb - regény cí
met kapta.

A találkozón résztvevők — 
diák, nyugdíjas, szállólakó, szo
cialista brigádtag, vállalati dol
gozó — egy-egy cikkről hall
hatta, így a „2 dl benzln”- 
ről, ami a mentőautósok ben
zintakarékosságáról szól, ugyan

rettem volna valamit átadni belőle itt az új, ma már talán nem is új helyen.' Ezért az SZKP XXVII. kongresszusa tiszteletére felajánlottam a vállalati pártbizottságon ezt a fent említett nyelvtanfolyamot, illetve megtartását.
— Mennyien vettek részt 

rajta?__ összesen 80 órábantartottam foglalkozást, amit 11 fő el is végzett. Elsősorban műszaki. beosztásúak vettek részt rajta.
— Az idén tervezel-e ha

sonlót?— Igen, az idén is szeretnék angol nyelvtanfolyamot tartani a szálló 118-as tantermében.
— Kik vehetnek részt 

rajta?__ Az idén elsősorhanazokat várom, akik tavaly

. Ferenc szocialiáta brigád nyugdíjasát.. Az országos baráti kör vezetőségében helyet kapott Böngyik Pé
ter brigádvezető is.■ A jövő évi találkozót Kaposváron szervezik, majd az 1987-es országos találkozót dr. Münnich Ferenc születésének helyén, Seregélyesen rendezik meg.Az ÉDÜ dr. Münnich Ferenc szocialista brigád tagjainak üzemi szereplése úgy gazdasági, mint társadalmi téren kiemelkedő. A rengeteg aranyérem és üzemű kiváló brigád cím mellett hétszer voltak a Vállalat kiváló brigádja cím birtoklói.ÉVek óta az ágazat kiválóságáért harcolnak, de mihdezideig -L valószínű, hogy csak adminisztrációs kifogások miatt — még nem sikerült elérniük:Keller Gábor
akkor pedig a mentőautóban 
súlyos beteg fekszik, lehet, 
hogy halálán van, vagy az 
„Aruházépítés vidéken” című
ről, s a cikk megjelenése után 
listát kértek tőle a vidéki áru
házmegnyitókról, szó esett a 
Kuvaitiakról, de hallhattunk 
a repülő csészeáljakról (ufók
ról) és az azokról felállított 
legfantasztikusabb elméletekről.

— Mi indította el az írót a 
fantasztikus könyvek írásához? 
— hangzott a kérdés.

Tizenöt éves korában gyűj
tötte a csillagászattal kapcsola
tos könyveket, azokat végigol
vasta. A hatvanas évektől Íro
gatott is.

Nemere István megjelent kö
tetei iránt érdeklődőknek el
mondhatjuk, hogy a Miskolci 
Megyei Könyvtár 1986. év vé
gére ígéri a Nemere István 
könyveiből, cikkeiből összeállí
tott bibliográfia elkészítését.

Trinn Ágota

Huszti Péteris ide jártak, de bárkit szívesen látok, aki érdeklődik az angol nyelv iránt.Wesztl L.
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Ki minek mestere vájárvetélkedő 1986.

1. Balatincz László (III. sz. bányaüzem).
A bányaüzemekben korábban lebonyolított üzemi vájárvetélkedők első hat helyezettjei voltak a résztvevői az október 17—18-án megrendezett Ki Minek Mestere vállalati vájárvetélkedő döntőjének. Á tizennyolc résztvevő — a korábban kialakult hagyományoknak megfelelően — 31—3 fős brigádokat alakítva először gya

korlati versenyen mérte össze tudását. A közel azonos feltételeket, biztosító munkahelyeken — a Hisz. bányaüzemben — 2—2 fős zsűri ellenőrizte, értékelte a csapatok teljesítményét, a munkavégzés szabályosságát.Az október 17-i gyakorlati vetélkedő után október 18-án került sor az elméleti vetélkedőre a MÉV Központban, ahol a versenyzők már egyénileg foly; tatták a küzdelmet a végső győzelemért. A vetélkedő során számot kellett adniuk szakmai, politikai műveltségükről. A szakmai és politikai totók kitöltése mellett szóbeli feladatok megoldásával alakult ki a végső sorrend. A kiélezett.küzdelemben végül is Bala
tincz László, a III. sz. bányaüzem vájára szerezte meg a győzelmet, másfél ponttal megelőzve Szilárdi 
Jánost, a IV. sz. bányaüzem vájárát. Balatincz és csapata a gyakorlati versenyen a maximális 120 pontot érte el és ez az előny elégnek bizonyult a szóbeli vetélkedőn. A további sorrend a következőképpen alakult.: 3. Matisa László, a IV. sz. bányaüzem vájára, 4. Kozma János (IV. sz. bányaüzem, 5.—6. Rom- 
bola István és Novográdecz 
Antal, mindketten a II. sz.

A zsúfolt teremben „szoros-’ volt a mezőny. Egyed Imre felvétele
Munkavédelmi vetélkedő 
a Kutató-mélyfúró üzembenA MÉV szakszervezeti Tóth János munkavédelmi ezer forint pénzjutalomban bizottsága által meghirde- vezető irányította és Ko- részesültek. Üzemünk a tett vállalati munkavédel- vács István főmérnök el- vállalati vetélkedőn az L mi vetélkedő üzemi döntő- nökletével öttagú szigorú helyezett Kalmár László jét 1986. október 15-én ren- zsűri pontozásos alapon ér- ifjúság, szocialista brigád- dezte meg a Kutató-mély- tékelte a válaszokat. Nagy dal képviselteti magát.fúró üzem. Tíz szocialista volt. az izgalom, hogy ki brigád egy-egy csapattal, lesz a győztes, hisz a jól összesen 30 fővel vett részt felkészült csapatok szinte a jól előkészített és komoly minimális pontkülönbséggel felkészültséget igénylő ver- haladtak egymás mellett, senyén. A vetélkedő második ré-Á vetélkedő témaköre szében már eldőlt a sorigen változatos volt, fel- rend és végül: 1. Kalmár ölelte a munkavédelem és László ifjúsági szocialista a biztonságtechnika szinte brigád 299, 2. Villamos szo- minden területét. Az izgal- cialista brigád 296, 3. Szaru as vetélkedő egy 13+1 bó József geológus brigád kérdéses teszttel kezdődött, 293 ponttal.majd kilenc témakörből Befejezésül Kovács Ist-ván főmérnök, mint, a zsűri elnöke megköszönte a brigádoknak a részvételt és értékelésében kiemelte, hogy a nemes vetélkedő hasznos volt, mert dolgozó-
kellett szóban válaszolni a versenyzők által hozott borítékba zárt kérdésekre. A szakma,- kérdések mellett a versenyzőknek számot kellett adni politikai felké-szültségükről is, mely élet- ink nagyobb szakmai ismeszínvonal és szociálpolit.i- reteket szereztek a munkánk, valamint társadalmi kavédelem és a balesetek fejlődésünk időszerű kérdé- megelőzése terén, seivel foglalkozott. A legeredményesebb csa-Az izgalmas versenyzést patok 1—G. helyezettek 13

bányaüzemből. A vetélkedő értékelésére álljon itt egy-egy gondolat a zsűri értékeléséből.
Kablár János, a politikai zsűri elnöke: — A ver-

Varga Mihály, a szakmai zsűri elnöke: — Pozitív vonása a vetélkedőnek, hogy új arcok jelentek meg a vetélkedőn, hogy az idei verseny tömegeket mozgatott meg és így feltétlenül a szakmai továbbképzést szolgálata.Az értékelő szavak után 
Kovács István, a vállalati pártbizottság titkára átadta a díjakat a győzteseknek és helyezetteknek.WesztI L.—Csöndör L.

2. Szilárdi János (IV. sz. bányaüzem).senyzők felkészültsége jó volt, a szóbeli vetélkedő színvonalasabb volt, mint. a korábbi években. A versenyzők széles körű tájékozottságot árultak el, mind az elméleti, mind az aktuális politikai kérdésekben. 3. Matisa László (IV. sz. bányaüzem).
Tanulságos
balesetek

i. A —14. szinten B. L. a 
bányamozdony első ütközőién
— a menetiránnyal szemben - 
utazott. A mozdonyt L. T. fú
rómester vezette, aki rendelke
zik mozdonyvezetői jogosít
vánnyal, de megbízólevéllel 
nem. Utazás közben a féktá
volságon belül észlelt — me
netiránnyal ellentétesen nyíló
— légóaj tónak ütköztek. A ba
leset nem következett volna be, 
ha mindkét személy nem sérti 
meg azt az előírást, amely sze
rint utazni csak a mozdonyban 
elhelyezett ülésen szabad (MÉV 
3.3.5.).

Pál János

2. A feltörésben biztosítási 
anyagot adtak fel sűrítettleve
gős vitlával. Az alapvágaton 
tartózkodó B. J. segédvájárnak 
a jobb kézfejére esett szállítás 
közben a feltörésből lehulló 
kődarab.

A baleset nem következett 
volna be, ha a segédvájár nem 
szegi meg a biztosítási anyagok 
szintek közötti munkahelyre 
történő szállításának a szolgá
lati utasításban szereplő sza
bályát, mely szerint a vitla ke
zelője az előírt — jelen eset
ben 3 méter — veszélyes zó
nán kívül a vitla mögött tar
tózkodhat.

F. J.

Mindenki nyert!(brigád nélkül), 2. a Mecsek szocialista brigád, 3. a Kállai Éva szocialista brigád lett.Az első öt helyezett csapat pénzjutalomban, a többi csapat pedig könyvjutalomban részesült.Mindenki nyert, mert a vetélkedő a felmérésen túl lehetőséget adott a munka- védelemmel kapcsolatos ismeretek felfrissítésére. Az első helyezést elért csapat 
— Bagyal István. Böröcz 
Ferenc és Brenner Katalin — képviseli főosztályunkat a vállalati vetélkedőn.

Az Anyag- és áruforgalmi főosztály vezetése munkavédelmi vetélkedőt szervezett. A vetélkedőt 1986. október 16-án, 10 csapatrészvételével (30 fővel) tartották.A vetélkedőre elsősorban a szocialista brigádok neveztek, de volt résztvevő csapat brigád nélkül is. A vetélkedőt két fordulóban rendezték. Az első fordulóban munkavédelmi kérdésekre, a második fordulóban tűzvédelmi kérdésekre kellett helyes választ adni, tesztlapokon.A vetélkedő 1. helyezettje az anyagátvételi csapat Ileitl József

FelhívásA Művelődési Minisztérium pályázati felhívást tett közzé külföldi ösztöndíjra, bányászati szakon, szovjet felsőoktatási intézményekben.I. SZAKKÉPESÍTÉS:Geológus mérnök. Képzés célja: Hasznos ásványkincs-lelőhelyek térképezése, felkutatása és feltárása. Tanulmányi idő: 5 év.II. SZAKKÉPESÍTÉS:Bányamérnök. Képzés célja: Bányagépek és berendezések a külszíni, illetve mélyművelésű bányászat területen, kutatási, tervezési és üzemeltetési feladatok. Tanulmányi idő: 5 év.III. SZAKKÉPESÍTÉS:Bánya-villamosmérnök. Képzés cálja: Föld alatti bányamunkák villamosítása. Tanulmányi idő': 5 év.IV. SZAKKÉPESÍTÉS:Rendszertechnikai mérnök. Képzés célja: Elektronikus számítógépek és berendezések tervezése, üzemeltetése, javítása. Tanulmányi idő: 5 év, vagy 5 és fél cv. PÁLYÁZATI FELTÉTELEK:1. Akik az 1986 87-cs tanévben valamely gimnázium, vagy szakközépiskola IV. osztályos tanulói;2. Az 1986 87-es tanévben a választott szaknak megfelelő egyetem vagy főiskola nappali, esti vagy levelező tagozatának I. évfolyamát végzik, vagy clőfel- vettek az 1987 88-as tanévre (e fiatalok csak az 1987/ 88-as tanévre meghirdetett szakokra pályázhatnak);3. Valamely üzemben (vállalatnál) dolgoznak, érettségi bizonyítvánnyal rendelkeznek, de felsőfokú végzettségük nincs.Jelentkezhetnek mindazok, akik megfelelő szintű orosz .nyelvismerettel rendelkeznek és a pályázat benyújtásának batáridejéig nem töltötték be a 25. életévüket.A JELENTKEZÉS BENYÚJTÁSÁNAK HATÁRIDEJE:1986. december 5.Felhívjuk azon dolgozóink figyelmét, akiknek érettségi előtt álló gyermekük van és szeretne külföldi felsőoktatási intézmények nappali tagozatára jelentkezni, bővebb tájékoztatásért vállalatunk központi személyzeti és oktatási osztályához forduljanak.NAGY ZSIGMOND személyzeti és oktatási osztályvezető
Brigád mozgalom 
a Kutató-mélyfúró 
üzemben (II.)

A szolgáltató üzemegységhez a gépészeti az áttelepítési és az erőgépes brigádok tartoznak. Az áttelepítés brigádjai a toronyszerelők gyors, pontos munkájukkal a zavartalan to- ronyszerelést, a berendezések gyors költözéséhez járultak és járulnak hozzá. Lényegesen csökkent ez évben a berendezések javítási ideje, ami a gépészeti brigádok munkáját dicséri. A Gagarin szocialista brigád a Hajnóczi utcai óvodának és a horgászegyesületnek végzett jelentős mennyiségű társadalmi munkát.A kutatási üzemegység brigádjai dolgoztak a mecseki lelőhelyen, a gyűrűfűi területen és a Balaton környékén. Az itt dolgozó valamennyi brigád túlteljesítette tervét.A Szabó József geológus szocialista brigád lecsökkent létszám ellenére is dicséretes gyorsasággal elvégezte a szükséges dokumentálási munkáit. Évek óta rendben tartják az „Ásványok és kőzetek világa” című kiállítást, s e munkájukért megkapták a városi tanács ezüstdiplomáját.A geodézián dolgozó brigád szintén alacsonyabb létszámmal, növelni tudta a terepi műszeres munkák teljesítménymutatóját.Az MHSZ szocialista brigád a kiemelkedő tervteljesítés mellett az üzemi rendezvényekkel kapcsolatos

agitációs és propaganda- munka terén is jeleskedik.A Szputnyik brigád munkájában, életében jelentős fejlődés tapasztalható. A Komarov szocialista brigád elnyerte a Vállalat kiváló szocialista brigádja címet — szintén sikeresen dolgozott. Ez utóbbi két brigád rendszeres résztvevője a balatonmária-fürdői társadalmi munkáknak, a vállalati üdülőben.Ez évtől működik az igazgatás versenybizottsága, mely kettő brigád munkáját irányítja. A Kalmár László ifjúsági szocialista brigád a számítógépes csoport tagjaiból áll, évek óta megbízhatóan, pontosan szolgáltatják az adatokat valamennyi munkahelynek.Az anyagos brigád kétéves, tagjai raktári dolgozók. Dicséretes a készlet- csökkentés terén végzett munkájuk, valamint a folyamatos munkavégzés érdekében vállalt és teljesített ügyeleti szolgálatuk.A hátralévő hónapok legfontosabb feladata a gazdasági munkavégzés, a tervfeladatok teljesítése mellett az oktatási év sikeres kezdése, valamint a brigádok által vállalt társadalmi munkaórák teljesítése.Reméljük, hogy brigádjaink a tőlük elvárt és megszokott szinten dolgoznak ezután is.Heresznyei Zsuzsa
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Akiért szurkoltunk

Kakuszi JózsefRég nem látott ismerősként fogad a lakásán, de arcán látom a csodálkozást.
— Zavarlak?— Oh, nem. Gyere bje. Gondolom nem tapasztalat- cserére jöttél.
— Nem. Egy riportot sze- 

■ retnék készíteni veled.— Rólam? De miért?
— Mert nem felejtettünk 

el. Hol és mikor kezdődött 
labdarúgó pályafutásod?— 1950-ben a szegedi grundokon kerültem a labda bűvöletébe. Alig tizenhat évesen már a szegedi VSE NB II-es csapatában játszottam balösszekötőt, korengedéllyel.

— Mikor és hogyan ke
rültél Pécsre?— 1955-ben leesett a csapatunk az NB II-ből, a PVSK vezetői pedig megkerestek, hívtak és én jöttem. Hát így.

— Emlékszel még a 
PVSK híres csatársorára?— Hát lehet a Mohácsi Jóskát, Csete Tibit, Szőke Jóskát, Horváth Lacikát elfelejteni?

— Mindössze két évet 
játszottál a fekete-fehé
reknél. Ezután következett 
a sportpályafutásod leg

szebb és legszomorúbb idő
szaka.— Valóban rövid idő alatt mindkettőből kijutott. 1957- ben Volentik Béla, a Pécsi Dózsa NB I-es csapat mesteredzője hívott és én 21 évesen boldogan mentem. Nem kisebb nagyságok között játszhattam a balösz- szekötő poszton, mint a Ka- mondi, Virág, Opova, Kovács összetételű csatársorban.

— Es mi volt a legszo
morúbb emléked?

NOVEMBERBEN az V. sz. 
bányaüzem tanácstermében
számitógépes alapfokú tanfo
lyamot szervez az üzemi KISZ- 
bizottság, közel 30 fő részvé
telével. *

NOVEM3ER 7. tiszteletére az 
V. sz. bányaüzem KISZ-hi- 
zottsága szervezésében politi
kai vetélkedő volt november
7-én. *

A KÖZELMÚLTBAN az V. SZ. 
bányaüzemi KISZ-bizottság és 
szakszervezeti bizottság közös 
szervezésében tíz gyermek név
adóját tartották meg a Hu
nyadi úti Rendezvények Há
zában. *

A HORGÁSZ egyesület veze
tősége kéri a horgásztársakat, 
hogy Szőkén, a halőröknél je
lentkezni szíveskedjenek társa
dalmi munkvégzés céljából.♦

NOVEMBER 24-én a Pécsi 
Körzeti Stúdió kábeltelevízió
jában Értünk ... címmel a 
Szakszervezetek Megyei Taná
csának magazinműsora lesz 
látható. Műsorvezetők: Kukái 
András, a II. sz. bányaüzem 
szb titkára és Sigora Éva, a 
Pécsi Dohánygyár szb titkára.

Nyugállományba került: Csá
szár Ferenc föld alatti csat
lós (II. sz. bányaüzem), Buzi 
Sándor vájár (III. sz. bánya
üzem), Ács József körletvezető 
(IV. sz. bányaüzem), Gurgel 
István betanított munkás, Si
mon György betanított munkás, 
Szabó Józsefné operátor, Józsa 
Sándorné takarítónő, Lakatos 
István lakatos, Lőrincz Jenő 
lakatos (Ércdúsító üzem), Kle
in János térmester, Jégl Jakab 
erőgépkezelő (Szolgáltató
üzem), Gróf Béla portás Ba
lázs Mihály statisztikus (Köz
pont).

Nyugállományba került dol
gozóinknak ezúton is megkö
szönjük a vállalatunknál vég
zett eredményes munkájukat, s 
nyugdíjas éveikhez jó egészsé
get és kellemes pihenést kívá
nunk.

Meghalt: Virág Zsolt laka
tos (II. sz. bányaüzem), Szé
ked! Ferenc vájár (III. sz. bá
nyaüzem), Horváth Tibor gép
kezelő (Ércdúsító üzem), Gert- 
ner Vilma konyhalány, Gábor 
Mihály bányamérnök (Központ.

Az Ércbányász csapata 1905-ben az NB IH-ban. 
kép jobb szélén (bekarikázva) Kakuszi József.

A— Az, hogy kiestünk azNB I-ből. Szerencsére a csa- Ércbányász csapat játéko- előtti buszmegállónál ösz- pat összeszedte magát és sa» amíS végleg vissza nem szeestem. Csodával határos 1958-ban már újra a leg- vonultam az aktív játék- módon kaptam vissza éle- jobbak között szerepeltünk. tói, 32 évesen (1967). Ké- temet, erről most te is
— Így igaz. De már nél- sőbb az I. sz. bányaüzem, meggyőződhetsz, hogy el-

küled. Mi történt? illetve a IV. sz. bányaüzem mondhatom...
hogy telnekAzóta 

napjaid?— Egyhangúan. Nyáron lent voltam Harkányban, van ott egy kis hétvégi nyaralónk, ott tettem-vet- tc-m a ház körül. Itthon be-
— Jöttek a Dunai testvé- aknászaként,, majd a bérek és jobbnak láttam visz- nyaipari technikum elvég- szamenni a PVSK-hoz. zése után, 1973-tól geofi-
— Ettől az időtől kezdve zikusként dolgoztam.

Kakuszi életében már nem — Miért beszélsz múlt 
játszott főszerepet a labda- időben a munkáról? 
rúgás? — Sajnos megértem „a— Volt egy súlyos sérü- második” születésnapomat, segítek a feleségemnek a lésem, ami kilátástalanná — Arra a bizonyos 1986. házi munkába. Szeretnék tette számomra a további január 6-ára gondolsz? újra dolgozni, A barátaim, játékot. Időközben megnő- — Igen. Az említett na- munkatársaim nem hagy- sültem és kerestem a foci pon rosszul éreztem ma- nak magamra, bízom a mellett a későbbi jövőmet. gam, fájdalmat éreztem a teljes felgyógyulásomban.

— És megtaláltad? szívem táján, orvoshoz— Igen. Először, mint az mentem és a hétemeletes Kovács Miklós

SPORTOLÁSBAN nincs holtszezon

a 39-CS dandár úti iskola tornatermében javában folyik a hagyományos egészség
ügyi torna. Képünkön az asszonytorna résztvevői kosárlabdajmerkozest játsza
nak levezetésképpen. Csöndör Lasz

Labdarúgás

Nagyító alatt
a csapatok

Sportmozaik
ASZTALITENISZ: A vállala

ti sportbizottságtól kapott in
formáció alapján november 3- 
án a munkásszálló A épület 
játéktermében megkezdődött a 
Bányász Kupa csapatbajnok
ság. A férfiaknál a listavezető 
Központ együtese a hírek sze
rint meggyengült, mivel egyes 
játékosai újra az aktív játé
kot választották. Ezzel viszont 
megszűnhet a Központ évek 
óta tartó egyeduralma a baj
nokságban. így lehetővé vál
hat más csapatok számára is 
az első hely megszerzése. A 
női mezőnyben vezető Kutató
mélyfúró csapata már aligha 
veszítheti el elsőségét, hacsak 
nem követnek el súlyos hibát.*

TÍZPROBA: A IV. sz. bánya
üzem tömegsport bizottsága a 
KISZ-fiatalok bevonásával 
nagyszabású összetett versenyt 
rendez az üzemi sporttelepen, 
november hónapban.*

SAKK: A közelmúltban 6 csa
pat részvételével megkezdődött 
a Bányász Kupa csapat és 
egyéni bajnokság a PMSC Haj- 
nóczi úti játéktermében. A 
nagy érdeklődést kiváltó II. 
üzem—ív. üzem rangadója 
döntetlenül végződött (4,5—4,5 
pont).

vetélkedő: A vállalati tö
megsport-bizottság november 
14-én 16.00 órai kezdettel az 
Olimpiák és világbajnoksúgok 
történetéből szellemi sportve
télkedőt rendez a Központ ta
nácstermében. K. M.

Változatos küzdelmek dik helyezésével. A tehet- után befejeződött az 1986. séges fiatalokkal megerősí- évi Bányász Kupa kispá- csapatukat sokan a jö- , . , , , .... , , vo bajnokának tekintik...iyas labdarugo-bajnoksag. A Klub a múlfc éy. he_ Elsősorban nem a mi fe- lyezésénél eggyel hátrább iaaatunk elkészíteni a csa- kényszerült, de a hatodik patok ez évi mérlegét, er- £ely azt tükrözi, hogy meg- re vannak illetékesebbekis. Mi csak a látottak éstapasztaltak alapján szó- __ 2. ■ , .lünk a mezőny részve-vői J csak nyolcvanötben, a hetedik helyen végeztek, en-A Kutató-mélyfúró ezút- nél többre képesek, Ugyan- tai is meghatározó szere- ezt mondhatjuk el az ÉDÜ pet játszott a bajnokság- együtteséről is, akik szánban. A múlt évi siker után tén megvédték a múlt évi idén is ők nyerték a baj- pozíciójukat. A Modellezők nokságot és ez az újabb két hellyel rukkoltak elő- aranyerem a csapatnak a te, míg a Központ egy helykilencedik bajnokságát je- lyel visszaesett, melyhez lentette. Ezt eddig még egy hozzájárult a csapat fegyel. csapatnak sem sikerült el- mezetlensége is. A MÉV érni. Nem titkolták, jövő Szálló továbbra is becsü- évben is szeretnének ün- lettel helytállt a legjobbak nepelni. ami egyben a csa- küzdelmében.pat jubileumát is jelente- A II. üzemiekről semmi né. A Szolgáltató megőriz- Jó nem mondható el! Az te múlt évi helyezését, igaz, utolsó helyen végeztek. Ha nogy az utolsó mérkőzésen figyelembe vesszük, hogy biztosította újabb ezüst- a csapat 1984-ben 3., 1985- érmét. ben 4., így az idei szerep-A IV üzem együttese ^sük kritikán aluli. Ehhez egy hellyel előbbre lépett, mép ,a csapat aportsze- s ez bronzérmet jelentett rutlensegi sorozata, öt al- számukra. Régen volt, ami- 'alommal távol maradtak kor a petőciek ilyen ma- a küzdelem. szíhelyéről. gasból szemlélhették az is elterjedtek,utánuk jövőket. A bajnok- „elfogyott a játékosSágban sokáig vezető a lOmanyuK.

bízható, kigeyensúlyozott csapattá vált.A III. üzem hű lett ön-

Anyagosztály a finisre elfáradt, elhullatta pontjait és ennek eredménye, hogy „leesett” a dobogóról.Igaz, a negyedik helyezést rosszabb gólkülönbségének köszönheti, de egy éremre törő csapatnak erre is ügyelnie kell. A legnagyobb meglepetést kétségkívül az elmúlt évi bajnokságban az utolsó helyen végzett Kutató-fejlesztő csapata szolgáltatta, az idén megszerzett ötö-

A BÁNYÁSZ KUPA 
198G. ÉVI VÉGEREDMÉNYE

1. Kut.-mf. 22 16 3 3 77:24 35
2. Szolgáltató 22 14 5 3 55:30 33
3. IV. üzem 22 15 2 5 65:34 SS
4. Anyago. 22 13 6 3 45:17 32
5. Kut.-fejl. 22 11 6 5 69:38 28
6. Klub 22 10 3 9 66:59 23
7. III. üzem 22 8 2 12 40:67 18
8. ÉDÜ 22 7 3 12 42:40 17
9. Modell. 22 5 5 12 43:73 15

10. Központ 22 5 4 13 30:54 14
11. MÉV Szálló 22 4 1 17 52:91 9
12. II. üzem 22 3 2 17 25:63 8

Kovács

A tapasztalat jegyében

MHSZ-vezetök látogatása

munkatársaiháromnapos
Október közepén Miskolc, székházában. Maros Tibor Debrecen, Szeged, Győr és városi titkár adott tájékoz- Pécs MHSZ titkárai és tatót a vendégeknek, a várészvételével ros társadalmi, politikai tanácskozást gondjairól, életéről és az tartottak az MHSZ megyei MHSZ munkájáról.______________________________ Másnap a résztvevők előadás formájában számoltak be saját megyeszékhelyükön végzett honvédelmi munkájukról. A tanácskozást követően a küldöttek megtekintették a MÉV III. sz. bányaüzem MHSZ bázisát, ahol Varga Jenő, a vállalati pb titkárhelyettese és Cser János üzemi pb- titkár, valamint Bárácz Ist

ván üzemi szb-titkár és 
Körmöndi Béla klubtitkár fogadta a vendégeket. A tanácsteremben Bodács Etele, a MÉV MHSZ titkára ismertette a vállalatnál folyó honvédelmi munkát, és az üzemi klubok életét.Az öt város MHSZ titkárai elismerően nyilatkoztak és köszönetüket fejezlek ki a baráti fogadtatásért és vendéglátásért. A kora esti órákban látogatást tettek az 506-os Ipari Szakmunkásképző Intézetben, majd másnap a Nevelesi Központ létesítményeit nézték meg. k. M.

A sárkányrepülő

A vállalatnál összesen négyen vannak, akik a vitorlázó sárkányrepülő sportot rendszeresen űzik. Az egyik legrégibb hódolója e veszélyes és egyáltalán nem olcsó sportnak, Besze István, a III. sz. bányaüzem bányamérő szakmunkása.1955-ben született Kiskunfélegyházán. Az általános iskolai tanulmányait is ott végezte el, majd 1974-ben jött a vállalathoz, a III. sz. bányaüzemhez dolgozni.
— Mikor kerültél kapcso

latba ezzel a sporttal?— 1978-ban ismerkedtem meg a vitorlázó sárkányrepüléssel. Az akkori „nagymenőknek” még kezdetleges gépeik voltak. A repüléshez be kellett őket tolni, segédkezni a szállításnál és összeszerelésnél. Barlangászás közben én is egy ilyen alkalmi szívességet tettem, majd kipróbálhattam egy idő után ezt a sporteszközt. Nagyon megtetszett, s mindjárt jelentkeztem a tanfolyamra, amelynek elvégzése után már hivatalosan is repülhettem. így lettem 1980-ban a Pollack Mihály Műszaki Főiskola sárkányrepülő szakosztályának tagja.

— Eredményezd?— A ranglistát az éveseredmények alapján állapítják meg minden évben. Az első húsz versenyző I. osztályú minősítést és a válogatott kerettagságot kapja, még a következő csoportok is minősítve vannak. Már több éve vagyok III. osztályú versenyző és egyben oktató is. A legjobb eredményem a teljesítményrepülésben 100 óra, míg a távrepülésben 22 kilométer. 1983-ban lettem motorospilóta.
— És a lehetőségek?— Éves szinten 10—15 versenyt rendeznek, s egy- egy ilyen verseny általában eltart 10 napig is. A kiemelt versenyzőkön kívül mi csak 2—3 versenyen tudunk részt venni, mivel ebben a nehéz gazdasági helyzetben ilyenre nincs kikérő, általában a saját szabadságunkat áldozzuk fel és fizetjük be a 3000—3500 forint körüli részvételi díjat is. Berényi T.—Franyó J.


